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Блогосфера 

 

Дмитрий Ляпин, адвокат: 

С 17 января 2015 года действует закон, предусматривающий 

возможность применения налогового компромисса (налоговой 

амнистии) к налоговым обязательствам по НДС и налогу на прибыль. 

Определенно, данный закон можно назвать реализацией принципа 

«Заплати и спи спокойно!». Цена вопроса достаточно приемлема – 5 % от 

суммы и гарантированная неуплата пени и штрафов. 

Дополнительным аргументом является освобождения от 

ответственности (административной и уголовной) за уклонения от уплаты 

налогов. 

По сути, государство сделало предложение бизнесу, от которого 

невозможно отказаться. Но так ли все гладко, не обошлось ли без ложки 

дегтя в этой «красивой бочке меда»? 

Общие положения налогового компромисса:  

- налоговый компромисс применяется по любым налоговым периодам до 

1 апреля 2014 года, естественно с учетом сроков давности; 

- плательщики НДС и налога на прибыль могут воспользоваться этой 

возможностью только в течение 90 дней, начиная с 17 января 2015 года. 

Суммы «прощенных» налоговых обязательств не являются объектом 

налогообложения. 

Далее рассмотрим ситуации применения налоговой амнистии. 

1) применение налогового компромисса к несогласованным 

обязательствам; это касается случаев несогласованных обязательств, когда: 

- идет проверка и уже понятно, что будут доначисления; 

- есть Акт проверки, согласно которого выявлены занижения 

обязательств; 

- есть налоговое уведомление решения (НУР), по которому 

обязательства являются несогласованными; 

- НУР находится в стадии административного (судебного) обжалования. 

Для применения налогового компромисса необходимо подать 

соответствующее заявление в контролирующий орган. 

Ждать решения налоговой при этом не нужно, так как датой 

согласования является дата подачи заявления. При этом предприятию 

необходимо заплатить 5% от суммы согласованных обязательств в течение 

10 календарных дней. В противном случае обязательства будут считаться 

несогласованными. 

Положительным для данных ситуаций является то, что законом четко 

определены условия применения налогового компромисса, и что очень важно 

– все это не зависит от воли контролирующего органа! 

2) применение налогового компромисса в случае самостоятельного 

доначисления налоговых обязательств;  
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В таком случае плательщиком подается в контролирующий орган 

уточненный расчет. 

В течение 10 рабочих дней с момента подачи плательщиком налогов 

уточненного расчета контролирующий орган принимает решение о 

проведении внеплановой документальной проверки, о чем обязан уведомить 

плательщика налогов. В противном случае, контролирующий орган 

уведомляет об отсутствии необходимости проведения документальной 

внеплановой проверки. 

Внеплановая документальная проверка может быть проведена 

исключительно по вопросам, которые касаются затрат, учитываемых при 

определении объекта налогообложения налога на прибыль и/или суммы 

завышения налогового кредита по налогу на прибыль и только по периодам, 

в которых документальная проверка еще не проводилась. 

Следует указать, что в законе четко не прописан механизм согласования 

уточненных плательщиком налоговых обязательств, что порождает вопросы 

и «некоторые возможности» для контролирующего органа. 

Так, пунктом 5 Закона предусмотрено, что днем согласования является: 

- день получения плательщиком налогов уведомления об отсутствии 

необходимости проведения документальной внеплановой проверки, или 

- день получения плательщиком налогов справки, подтверждающей 

правомерность определения сумм налоговых обязательств, или 

- день получения налогового уведомления-решения, принятого по 

результатам проверки. 

Оплата 5% от согласованной суммы должна быть проведена также в 

течении 10 календарных дней с момента согласования. 

В случае получения плательщиком налогового уведомления решения, 

принятого по результатам документальной внеплановой проверки, также 

уплачивается 5 % от определенных там сумм, если плательщик с ними 

согласен. Если не согласен, может обжаловать, но тогда налоговый 

компромисс уже не будет применен. 

Прежде всего, что хотелось бы видеть в ситуации самостоятельного 

доначисления плательщиком налоговых обязательств – это автоматическое 

согласование, в случаях отсутствия определенных действий со стороны 

налоговой.  

Законом определены общие сроки процедуры налогового компромисса – 

не более 70-ти календарных дней, начиная со следующего дня после дня 

подачи уточняющего расчета и срок принятия решения о необходимости 

проведения проверки. 

Таким образом, в целом Закон о налоговом компромиссе дает 

определенные возможности для бизнеса за «умеренную плату» легализовать 

свои доходы, при этом избежать финансовых санкций. В тоже время к 

налоговому компромиссу следует подходить внимательно и взвешенно, дабы 

избежать неприятных сюрпризов (Налоговая амнистия в Украине – 

налоговый компромисс: pro & contra // 

http://blog.liga.net/user/dlyapin/article/16849.aspx. – 2015. – 21.01). 
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Олександр Гончаров, директор Інституту розвитку економіки 

України: 

... Меня часто спрашивают: «А можно ли уйти как можно дальше от 

России?» Конечно, нет. Ведь это не лошадь, на которую можно сесть и 

ускакать, куда-то далеко-далеко. Нет. Россия никуда не денется. Она, как 

существовала рядом с Украиной, так и будет существовать; как влияла на 

нашу политику и экономику – так и будет влиять. Это реальность, и она на 

много серьезнее, чем наши эмоциональные всплески. Поэтому Россию, как 

оппонента надо бить логикой, лишенной эмоций. А главное – самим 

добиваться результатов не на словах, а на деле. 

Вот почему наши политические лидеры в текущих условиях должны 

дать людям и западным партнерам стратегические задачи развития 

гражданского общества, экономики и рынков Украины. Теперь по соседству 

с Россией без этого двигаться и эффективно развиваться просто нельзя. 

Лидеры парламентских партий, дайте стратегические цели! Обществу нужны 

идеи для сцепки, для объединения. Идеологии могут быть разные и хорошие, 

а где цели, в том числе социально-экономические, которые уже в новых 

условиях будут мобилизовывать наши жизненные и финансовые ресурсы 

(Постараюсь структурировать наши социально-экономические 

проблемы // 

http://blogs.lb.ua/aleksandr_goncharov/292772_postarayus_strukturirovat.html. 

– 2015. – 21.01). 
 

Максим Глущенко, экс-заместитель гендиректора концерна 

«Укроборонпром»: 

… Реформы оборонно-промышленного комплекса будут встречать 

серьезное сопротивление, саботаж в лице среднего звена руководителей, 

которые уютно чувствовали себя долгие годы, сидя на коррупционных 

схемах продажи оружия, откатах при закупках и т.д. Поэтому полумер в 

борьбе с коррупцией в этой отрасли быть не должно, иначе изменений не 

произойдет и всѐ опять заглохнет. 

Верховная Рада проголосовала за государственный бюджет на 

2015 год, в котором на национальную оборону и безопасность 

запланировано 90,7 млрд грн. Эта цифра включает общий объем 

финансирования.  

Из них на Минобороны – 44,6 млрд грн. По сравнению с прошлым годом 

бюджет вырос почти в три раза. Но это так лишь формально. В 

действительности вместо 15 млрд в 2014-м Минобороны получило 26 млрд. 

И нужно понимать, что численность армии растет – за этот год со 130 000 до 

230 000, а в 2015-ми планируется увеличить до 250 000. Поэтому по факту 

рост бюджета, мягко говоря, незначительный. Учитывая еще и тот факт, что 

война на востоке ежедневно пожирает десятки миллионов (по словам 

Порошенко 100 млн в день).  
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Полной ясности с гособоронзаказом пока нет. Но цифры, которые 

озвучил министр обороны Полторак, вселяют надежду: на разработку 

вооружения и приобретение новой техники запланировано потратить 

14 млрд 20 млн грн. На модернизацию – 5,2 млрд грн. Предполагается, что 

большинство заказов будут выполнять украинские предприятия. 

Сравнивать с прошлым годом трудно, учитывая инфляцию и 

девальвацию гривни. Обычно гособоронзаказ не превышал 100 млн долл., то 

есть порядка 800 млн грн. по старому курсу. Так, что рост, так или иначе, 

более чем значительный. И такое финансирование, по крайней мере, 

способно закрыть основные потребности наших вооруженных сил, ну а 

разработка новых образцов – это дело не одного года. 

Необходимо привлекать иностранного инвестора, разрабатывать и 

эффективные программы государственно-частного партнерства для 

привлечения в оборонную отрасль частных компаний, которые зачастую 

имеют очень интересные разработки.  

Что до перехода на стандарты НАТО и уж тем более вступления в 

Альянс, пока это не больше, чем несбыточные желания и красивые лозунги. 

А в реальности – огромный труд и огромные расходы. Швеции для перехода 

на новые стандарты вооружения и подготовки военнослужащих 

понадобилось 12 лет. Но в итоге они решили не вступать в НАТО. У нас, 

даже при самых благоприятных условиях, обновление армии займет не менее 

15-ти лет. А что касается денег, то международные финансовые институты 

уже сказали свое слово – без реальных реформ финансирования не будет.  

Решение проблем в ОПК – это целый комплекс мероприятий: наведение 

порядка в уже существующих процедурах, их упрощение; модернизация 

производства и развитие технологий; объединение производственников и 

научных институтов; создание прозрачной европейской модели ведения 

бизнеса; поиск дополнительных источников доходов для развития отрасли и 

наполнения госбюджета. 

Дополнительные валютные поступление может обеспечить 

экспорт вооружений. Но этот процесс не должен быть бездумным и 

становится приоритетом, как это было все годы независимости Украины. 

Сейчас приоритетом должно быть обеспечение нашей армии, это очевидно. 

Но в то же время полностью закрыть все потребности отечественный 

оборонно-промышленный комплекс пока не в состоянии, а на остальное 

нужны деньги. 

Вторым источником финансирования развития оборонки могли бы 

стать иностранные инвестиции.  

Несмотря на то, что сейчас наблюдается отток прямых иностранных 

инвестиций во многих отраслях, уверен, что даже в текущей ситуации 

украинская оборонка интересна иностранным инвесторам. Но запад четко 

сигнализирует, что без реформ денег не даст. Инвестор придет, когда ему 

будут понятны правила игры и даны гарантии.  
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Нам не хватает технологий, большая зависимость от импорта. Да, можно 

внедрять свои разработки, создавать новые образцы и это необходимо делать, 

но это время, которого у нас сейчас нет.  

Производственная кооперация с мировыми технологическими лидерами 

позволила бы в значительно более сжатые сроки закрыть множество 

проблемных вопросов.  

В целом за прошедший год украинская армия прошла путь, на который в 

обычных условиях ей понадобилось бы лет пять. Но проблем меньше не 

становится, и новые вызовы требуют взвешенных, но быстрых решений.  

Оборонно-промышленный комплекс Украины находится далеко не в 

лучшем состоянии, но впервые за много лет ему уделено так много внимания 

со стороны руководителей государства. К сожалению, к этому привели 

трагические события на Востоке, но так или иначе отрасль никогда не была 

так близка к реальным изменениям и обновлению. Пока, правда, лишь на 

бумаге.  

В условиях боевых действий, ОПК становится для государства 

приоритетной отраслью. Она требует больших вложений, но при правильном 

подходе способна не только вооружить украинскую армию, но и стать 

источником наполнения государственного бюджета.  

Необходимо разработать форму действенного контроля общественности 

за расходованием средств военного бюджета, обеспечить прозрачность 

процессов. Только так возможно вернуть доверие людей и отбить охоту у 

нечистых на руку чиновников наживаться на войне (Год под знаком обороны 

// http://blog.liga.net/user/mgluschenko/article/16827.aspx. – 2015. – 20.01). 
 

Александр Квиташвили, министр здравоохранения Украины: 

Нам нужен новый закон о здравоохранении, а не пункт в 

Конституции. После чего мы предоставим возможность больницам 

зарабатывать деньги. Это будет мини-революция. 

Первая задача – урегулировать вопросы с закупками. Это будет 

комплексное решение проблемы, состоящее в том, что мы задействуем 

международные организации и их закупочные мощности. Сделаем 

нормальный график, чтобы страна не делала закупки к концу года, в декабре, 

когда много рисков по девальвации валюты и т. д. По этому плану будем 

менять законодательство по тендерам и госзакупкам. Уберем главную 

коррупционную составляющую в министерстве. 

Дерегулируем систему лицензий и регистрации по всему направлению, 

естественно, не скомпрометировав контроль над качеством лекарства. Сейчас 

все увязло в бюрократизме, поэтому нормальным компаниям сложно 

работать. 

Будем писать новый закон о здравоохранении. Нам нужен нормальный 

документ, а не пункт Конституции, в котором оговаривают невыполнимые 

условия, как должно работать здравоохранение. После этого мы сможем 

открыть систему для разных источников финансирования, дать возможность 

больницам работать, зарабатывать деньги. 
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Государственные средства будут переходить на финансирование 

программ, тоесть на закупку услуг, а не оплату больничных койко-мест  

Потом будем подготавливать систему, чтобы смогла начать работу 

страховая медицина и чтобы, кроме государственных источников 

финансирования, появились и другие. Это будет масштабная подготовка, и к 

концу года у нас будет уже готова почва – измененное законодательство, 

система финансирования и свобода, данная больницам. И уже тогда можно 

будет говорить о страховой медицине. 

Во всем этом нам будет помогать Всемирный банк (ВБ), у которого есть 

большой проект поддержки реформирования, расчеты по услугам, принцип 

калькуляции услуг. Это будет делаться с помощью экспертов ВБ и для 

построения цивилизованной системы, где первичное здравоохранение 

исполняет свою функцию, а вторичное – свою. 

Также планируется начать реализовывать специальный план по 

реорганизации больниц Украины. Суть состоит в том, чтобы рассмотреть, 

как распределены потребности медицинских услуг по стране, а потом 

кардинально изменить качество медицинского обслуживания в больнице (В 

2015-м мы совершим мини-революцию // 

http://nvua.net/opinion/kvitashvili/seychas-vse-uvyazlo-v-byurokratizme-

30051.html. – 2015. – 19.01). 
 

Олександр Слободян, юриспруденція: 

Незважаючи на постійні обіцянки влади боротись з корупцією, 

українське законодавство більше спрямоване на видимість протидії корупції. 

Воно не містить реальних та ефективних механізмів боротьби з цим явищем. 

З найбільш дієвих заходів можна згадати такі. У липні 2010 року в Мінюсті 

було запроваджено проведення експертизи проектів нормативно-правових 

актів на наявність корупціогенних норм. Лише за перших півроку дії цього 

правового механізму у 213 проектах нормативно-правових актів виявлено 

корупціогенні фактори, з яких у 52 проектах – неналежне визначення 

функцій, прав та обов’язків органів державної влади та органів місцевого 

самоврядування. У 2010 році був створений Національний антикорупційний 

комітет як консультативно-дорадчий орган при Президентові України. Щось 

відомо про результати його діяльності за 4 роки? У 2011 році було прийнято 

антикорупційний пакет двох законів: «Про засади запобігання і протидії 

корупції» та «Про внесення змін до деяких законодавчих актів України щодо 

відповідальності за корупційні правопорушення». 

Незначну антикорупційну складову мають проведені протягом 

останніх років адміністративна, судова та податкова «псевдореформи». 

… Разом з тим одним із позитивних моментів антикорупційної реформи 

стало запровадження спеціальних перевірок щодо осіб, які претендують на 

заняття посад, пов’язаних із виконанням функцій держави або місцевого 

самоврядування. Так, щоб влаштуватись на держслужбу необхідно пройти 

спецперевірку і отримати витяг з Єдиного державного реєстру осіб, які 

вчинили корупційні правопорушення. Відповідно до ч. 2 ст. 21 Закону 
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України «Про засади запобігання і протидії корупції» відомості про осіб, 

яких притягнуто до відповідальності за вчинення корупційних 

правопорушень, у триденний строк з дня набрання відповідним рішенням 

суду законної сили, притягнення до цивільно-правової відповідальності, 

накладення дисциплінарного стягнення заносяться до Єдиного державного 

реєстру осіб, які вчинили корупційні правопорушення, що формується та 

ведеться Міністерством юстиції України. 

Слід зазначити, що, незважаючи на високий рівень корупції в нашій 

державі, сфера застосування такого документу як інформаційна довідка з 

Єдиного державного реєстру осіб, які вчинили корупційні правопорушення, 

так звана довідка про корупцію, значно обмежена.  

Видається довідка про відсутність корупційного правопорушення лише 

для участі в державних закупівлях. Для прикладу, довідка про несудимість з 

органів внутрішніх справ видається для:  

1. здійснення усиновлення, встановлення опіки (піклування); створення 

прийомної сім’ї або дитячого будинку сімейного типу; 

2. оформлення візи для виїзду за кордон; 

3. оформлення дозволу на зброю, оформлення ліцензії на роботу з 

вибуховими речовинами; 

4. оформлення або поновлення паспортних документів; 

5. оформлення на роботу; 

6. надання в установи іноземних держав, працевлаштування за 

кордоном; 

7. оформлення ліцензії на роботу з наркотичними засобами, 

психотропними речовинами та прекурсорами; 

8. оформлення документів в органи соціального забезпечення; 

9. оформлення громадянства; 

10. для участі у тендері. 

Законною є вимога до громадянина суб’єкта підприємницької діяльності 

чи уповноваженої особи юридичної особи надати інформаційну довідку про 

відсутність корупційних правопорушень з метою участі у державних 

закупівлях. І тут весь тягар антикорупційної політики покладається на 

український бізнес (Довідка про корупцію // 

http://blog.liga.net/user/oslobodyan/article/16803.aspx. – 2015. – 19.01). 
 

Альона Дегрік, блогер:  

… Зміни завжди потрібно починати з якоїсь точки, і у випадку 

України починати треба фундаментально. Одним з таким питань, крім 

децентралізації, є питання скасування депутатської недоторканості. І 

враховуючи нинішній стан справ, така ініціатива може стати відповіддю 

на дуже багато незручних запитань.  
Стаття 80 Конституції України чітко говорить: «Народним депутатам 

України гарантується депутатська недоторканність… Народні депутати 

України не несуть юридичної відповідальності за результати голосування або 

висловлювання у парламенті та його органах, за винятком відповідальності за 
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образу чи наклеп… Народні депутати України не можуть бути без згоди 

Верховної Ради України притягнені до кримінальної відповідальності, 

затримані чи заарештовані» – ці факти, я гадаю, відомі кожному, а особливо 

– для чого і яким чином ними із року в рік користуються народні обранці. 

Саме тому перше, що б зробило скасування недоторканості – це показало 

українцям, що їхнє недавнє волевиявлення було не марним. Якщо народ 

побачить, що депутати відмовляються від ексклюзивних прав, то це 

збільшить довіру до всіх владних інститутів – адже довіряти ми звикли 

рівним собі. 

По-друге, рішучий крок до відкритості і прозорості владного механізму 

не може не сприйнятися позитивно лідерами Євросоюзу. Проте у цьому 

випадку особливо важливо не залишити цей закон «задекларованою 

можливістю» – народного депутата мають не тільки позбавити захисту від 

примусу, а й застосувати дієвий механізм його відкликання у випадку 

невиконання посадовцем його обов’язків чи порушення законів України. 

По-третє, скасування депутатської недоторканості раз і назавжди 

ставить хрест на пострадянській традиції чиновницького апарату як 

гарантії безкарності представників бізнесу всіх рівнів. Якщо посадова особа 

зможе і буде покарана за фактом корупційних схем чи зловживання 

службовим становищем без можливості «вирішення питання», це не тільки 

серйозно знизить рівень корупції (чого, до речі, найбільше прагнуть 

українці), а й поверне громадян до думки, що дія у правовому полі – не 

просто вірний, а єдиний можливий шлях досягнення успіху.  

Але схилити владу до обмеження власних можливостей – крок, м’яко 

кажучи, непростий. Поки Верховна Рада лише підтримала можливість такого 

голосування. Попереду – його прийняття, схвалення Конституційним Судом 

(недоторканість членів якого теж мають суттєво обмежити), а потім – 

повторне ухвалення на Грушевского. Всі раціональні аргументи зараз 

свідчать на користь такого непростого рішення, та чи став парламент 

достатньо раціональним для подібних рішень? На це питання зможе 

відповісти тільки час (Труднощі депутатської недоторканості // 

http://www.leopartners.com.ua/blog.html. – 2015. – 17.01). 

 

Богдан Соколовський, екс-уповноважений Президента України з 

міжнародних питань енергетичної безпеки: 

Енергетична безпека і силові структури традиційно були 

недооцінені з точки зору незалежності України. А тому й не дивно, що ми 

маємо сьогодні анексію Криму і фактично війну на Донбасі. Навіть не дуже 

поглиблений аналіз показує, що цього не було б, якби Україна була 

енергетично незалежною державою і мала незалежні силові структури. У 

цьому контексті та влада, яка принаймні розпочне реальну роботу по 

формуванню енергетичної незалежності та дієвих українських силових 

структур, здобуде народне і світове визнання як влада, яка реально сприяє 

формуванню самостійної України, як недавно докладалися (і успішно!) 

багаторічні зусилля для відновлення історичної пам’яті нашого народу. Тут 
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не гріх було би частково перейняти, як тепер стало модним, недавній досвід 

Ізраїлю, зокрема його першого прем’єра Д. Бен-Гуріона.  

Тепер, подобається це комусь чи ні, є чотири основних складових 

сучасної української енергетики: газова галузь; нафтова галузь; 

електроенергетика, включаючи вугільну галузь; альтернативна енергетика. 

Всі чотири рівноцінні. Предметом нинішнього нашого аналізу є 

нафтопереробка в Україні. 

Дехто твердить, що не варто в Україні розвивати нафтопереробку, 

оскільки держава не має достатної кількості своєї нафти. Таке цілком слушне 

зауваження спростовується, зокрема, двома фактами: По-перше, практично 

всі розвинені країни світу споживають відносно багато нафтопродуктів; як 

правило, мають свою нафтопереробку, але не мають своєї нафти – купують її 

на міжнародних ринках. По-друге: чи вдасться таким чином (ліквідацією 

своєї нафтопереробки) Україні відмовитися від споживання, зокрема, 

імпортних бензину і дизельного пального, тобто відмовитися від 

автотранспорту та іншої техніки і перейти наприклад на кінну тяглову силу? 

Ми ж не маємо достатньо своєї нафти! Відповідь на друге питання очевидна: 

зокрема, ніхто у нашій сучасній державі не пересяде з автомобіля на кобилу 

(важко, наприклад, уявити собі щоби всі громадяни України, міністри, 

прем’єр, президент відмовилися від авт і пересіли на коней). А значить 

питання забезпечення нафтопродуктами щонайменше є гострим. 

Газета вже не раз писала про те, що зараз, як ніколи раніше, є 

актуальною побудова в Україні нового сучасного нафтохімічного комплексу, 

який би сприяв, зокрема, вирішенню питання щодо забезпечення українських 

громадян і промисловості високоякісними нафтопродуктами. Тобто, сприяв 

би щонайменше утриманню цін на нафтопродукти в Україні. Крім всього 

іншого позитивного, цей Комплекс був би серйозним чинником реальної (а 

не словесної) боротьби з корупцією. І т.д. і т.д. 

Адже й справді. Якщо проаналізувати останні роки, то більшість обсягів 

нафтопродуктів високої якості в Україну імпортували. Зокрема, у 

позаминулому 2013-му році імпортували від 75% до 80% (дані розходяться). 

Решту 20% – 25% низькосортних бензину і дизелю виробили на своєму НПЗ 

(одному з 6-ти!) і ГПЗ. Тут варто наголосити, що в Україні є 6 великих НПЗ, 

які всі приватизовані; і ще один Шебелинський державний газопереробний 

завод (ГПЗ). Минулого року 5 приватних НПЗ простоювали, зокрема, тому, 

що їх продукція не мала збуту. Загалом в колишній УРСР перероблялося 

понад 50 млн тонн нафти за рік. Є гідна (понад 150-літня!) школа 

нафтопереробки. Є висококваліфіковані кадри, які здатні повністю 

забезпечити українську нафтопереробку. Є попит на щонайменше понад 

10 млн тонн (якщо не рахувати контрабанди) світлих нафтопродуктів в рік і 

т.д. Але ж здебільшого є попит на ВИСОКОЯКІСНІ нафтопродукти, яких, на 

жаль, українські НПЗ не можуть виробляти (випускають низькосортні, які в 

народі називають помиями) через застарілу їх технологію. Приходиться 

користуватись імпортом, оскільки, як кажуть сусіди: «свято место не бывает 
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пусто». Особливо коли йдеться про гроші за імпорт, інколи не 

контрольований. 

Тут звертає на себе увагу та обставина, що всі імпортні нафтопродукти 

завозяться з тих НПЗ, які цілком або частково забезпечуються російською 

нафтою. Тобто, НПЗ, які в тій чи іншій мірі перебувають під явним або 

неявним впливом Москви. Отже, якщо би Росія захотіла раптом «попросити» 

своїх партнерів (НПЗ) припинити постачання нафтопродуктів до України 

(чому ніхто не може перешкодити), то вона такі можливості тепер, на жаль, 

має. 

Від наявності нафтопродуктів та їх ціни залежить вартість всіх товарів і 

послуг в Україні. То ж виходить, що питання нафтопродуктів є питанням 

національної безпеки. Зокрема питанням зовнішнього впливу на ініціювання 

соціальних бунтів у нашій країні. Отже ми є свідками того, як питання 

національної безпеки приховуються комерцією – хоч примітивний, але 

мудрий метод іноземного поневолення держави. Пригадаємо як багато 

говорилося, що якийсь імпортер сплачує або не сплачує ввізне мито, але 

ніколи не піддавався сумніву сам імпорт нафтопродуктів. Ніхто, в тому числі 

колишня опозиція (нинішня влада), не аналізував чому зростає обсяг імпорту 

нафтопродуктів при своїх 6-ти НПЗ? Якими можуть бути наслідки? Як діяти? 

(В жодному разі це не треба сприймати як критику! Скоріше йдеться про 

прояв труднощів росту.) Хоча тут, якщо проаналізувати глибше, мова йде 

про ще більшу залежність від РФ, ніж по газу. А значить – про потенційну 

серйозну загрозу безпеці нашої держави. Словом, схоже на те, що від 

головного відверталася увага дискусіями про наслідки. А за одно і йшло 

«полювання» на тих, хто звертав увагу на першопричини проблеми. 

Додатковим доказом спроможності або неспроможності Української 

держави впливати на формування цін на нафтопродукти є ситуація, яка 

складається на АЗС тепер, коли у світі падає ціна на нафту, а ціни на 

нафтопродукти у нас зростають. Ситуація тут щонайменше не зрозуміла, 

оскільки ціни на бензин і дизельне пальне затьмарені падінням національної 

валюти відносно долара. Але ж працівники нафтового бізнесу отримують 

зарплату у гривнях! Отже, навіть поверховий огляд дозволяє зробити 

висновок про те, що наша держава не має достатньо механізмів, щоби 

впливати на формування ціни на бензин і дизель на внутрішньому ринку. 

Держава може здебільшого просити власників українських НПЗ і АЗС не 

піднімати ціни. Але ніхто не може гарантувати успіху таких «прохань». 

Особливо, якщо раніше з окремими власниками вже хтось «попрацював». 

Наприклад з іншої держави. 

(…) Як упередити негативний розвиток подій, зокрема, і корупцію. 

Висновок один: треба в Україні терміново створювати новий, сучасний 

нафтохімічний комплекс за участі України, країни (країн) – власника нафти і 

країни, максимально наближеної до європейських принципів і ринків 

нафтопродуктів (ідеально: країни – члена ЄС). Окрім питань 

нафтопродуктозабезпечення громадян і економіки України, сучасний 

нафтохімічний комплекс сприяв би забезпеченню сировиною української 
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хімічної промисловості. Тобто, крім всього, сприяв би забезпеченню робочих 

місць в Україні. Не кажучи вже про використання досвіду однієї з 

найстаріших в світі української школи в галузі нафтопереробки і українських 

фахівців. 

Тільки, збудувавши такий сучасний нафтохімічний комплекс, держава 

цілком ринковим методом може вийти з пропозицією якісних продуктів на 

ринок бензину і дизеля, що, зокрема, сприяло б стримуванню росту ціни на 

світлі нафтопродукти на українських АЗС. 

Крім цього, в рамках створення нафтохімічного комплексу можна було б 

реалізувати ініціативу 2005-го року про створення в Україні дослідницької 

бази і виробництва біоетанолу, які зараз особливо актуальні і в ЄС, і в світі 

загалом. 

Очевидно, що для зовнішньої привабливості і стабільності необхідно 

було би вирішити питання диверсифікації джерел і шляхів постачання 

сировини (нафти) з міжнародних ринків на Комплекс. Таке завдання цілком 

посильно і найдешевше вирішити шляхом забезпечення можливостей 

аверсних поставок нафти нафтопроводом «Одеса – Броди» і реверсних 

поставок нафтопроводами «Дружба» і ЄНТК. А це можна досягнути шляхом 

насамперед переговорів як всередині держави, так і за кордоном. В цьому 

плані сприятливою є недавно повторена на найвищому рівні готовність 

польської сторони розвивати ЄНТК. 

Беручи до уваги згадані й інші параметри, зокрема озвучені на цільових 

парламентських слуханнях в 2013-му році, було б оптимально розмістити 

новий нафтохімічний комплекс в містечку Новий Розділ на Львівщині. 

Звичайно, створення нового нафтохімічного комплексу неодмінно 

наштовхнеться на спротив власників існуючих українських (радянських) 

НПЗ, які, на жаль, до цих пір не мали справжньої мотивації модернізувати 

свої заводи. Але й це питання вирішується. І прецедент в новітній Україні 

був – варто його повторити. Тобто невідкладно треба розпочати чесний і 

відвертий діалог з власниками існуючи НПЗ і спільно з ними шукати 

компромісну відповідь на проблему. 

Часто на спротив нинішніх власників НПЗ накладається лобістська 

діяльність проросійської «п’ятої колони». Але і з цим можна впоратися, якщо 

є тверда політична воля. 

Очевидно, що так чи інакше повстало б питання фінансування розробки 

і будівництва нафтохімічного комплексу. Адже мова йде щонайменше про 3 

– 4 мільярди доларів США. Не менше коштувала б і належна модернізація 

існуючих НПЗ. До речі, для модернізації ніхто не спішить давати кредити. А 

щодо нового Комплексу є варіанти. Чому кредити? Хоча б тому, що в 

держави Україна вільних таких грошей не було, нема і найближчим часом не 

буде. 

Варто наголосити, що всі питання нафтохімічного комплексу в Україні 

були пророблені в 2006 – 2008 рр. Але, на жаль, проект не був реалізований. 

Сьогодні до нього варто було б повернутися, оновити. Можливо, розширити, 

чи переформатувати коло учасників. Тобто, варто його зробити пріоритетом 
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у внутрішній і в зовнішно-політичній діяльності, які не треба і навіть не 

можна розділяти. А для цього треба у кожну делегацію, групу як всередині 

держави, так і за кордоном, крім фахівців, фінансистів та ін., обов’язково 

включити патріотичних, перевірених дипломатів. 

Однак, основним стимулом тепер є намір Казахстану будувати новий 

НПЗ. Про це однозначно заявив Президент Казахстану Н. Назарбаєв 

25 грудня 2014 року на спільному з Урядом Казахстану засіданні. А в цій 

країні слова керівництва з ділом не розходяться. 

Варто відзначити, що Казахстан не єдиний із країн – власників 

видобувної нафти, хто міг би зацікавитися новою високоякісною 

українською нафтопереробкою. Є й інша країна, яка зацікавлена в сучасному 

українському НПЗ і має добрі стосунки з Казахстаном та іншими 

нафтовидобувними країнами. Але, якщо ми ще трохи позволікаємо, а 

Казахстан почне будувати НПЗ, то Україні буде суттєво важче втілювати свій 

проект. Трагедії не станеться. Хоча буде набагато важче. І, мабуть, на довго 

(як мінімум – на багато років) нам, українцям, варто забути про новий 

нафтохімічний комплекс. А значить й надалі бути залежними від 

кремлівських нафтопродуктів при своїй зруйнованій нафтопереробці (Знову 

про новий нафтохімічний комплекс // 

http://blogs.lb.ua/bogdan_sokolovskiy/292299_znovu_pro_noviy_naftohimichniy

.html. – 2015. – 16.01). 

 

Огляд зарубіжних ЗМІ 

 

США и Евросоюз продемонстрировали готовность помогать 

Украине успешно развиваться после «майданной» революции. Но эта 

готовность не означает, что поддержка западных стран будет 

безоговорочной. Напротив, как следует из оказанной ограниченной 

финансовой и военной помощи, поддержка оказывается на определенных 

условиях. В частности, если Киев не выполнит обещание провести значимые 

реформы, то следует ожидать сокращения помощи. 

(…) Недавно принятый в Вашингтоне Акт о поддержке Украины. Все в 

Киеве и на Западе оценили его как большой шаг США к обеспечению 

безопасности и процветания Украины. Но процесс принятия этого закона 

свидетельствует об обратном. Первоначальный законопроект, одобренный 

комитетом Сената по иностранным делам, называл Украину «важным 

союзником, не состоящим в НАТО» (major non-NATO ally, МННА). Это 

технический термин, описывающий порядок поставок оружия и уровень 

сотрудничества в оборонной сфере. Статус МННА не означает подписание 

договора о совместной обороне. Однако на Украине многие, включая 

президента Петра Порошенко, решили, что речь идет именно об этом. 

Впрочем, для Вашингтона предоставление Украине статуса МННА 

представляло бы собой крепкое обязательство, нарушение которого подорвет 

доверие союзников к США. Но в итоге статус МННА из закона был убран. 
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Более того, все прочие меры, перечисленные в акте – от оказания военной 

помощи и до введения санкций против России – только наделяют 

исполнительную власть полномочиями, но не обязывают идти на эти шаги. 

Украина столкнулась с жесточайшим экономическим кризисом, 

который угрожает ее выживанию не меньше, чем Россия. Экономическое 

выживание Киева зависит от помощи Международного валютного фонда и от 

западных доноров. Но западные финансовые обязательства перед Украиной 

ограничены. Агентство Moody’s предупредило о высокой вероятности 

дефолта Украины, так как оказанной МВФ помощи недостаточно для уплаты 

внешнего долга в размере 10 миллиардов долларов в этом году. Издание 

Economist предположило, что Украине необходима дополнительная помощь 

в размере 20 миллиардов долларов, но, несмотря на обещание провести 

конференцию доноров, пока ни одна страна не спешит выделить деньги. 

Ранее в этом месяце премьер-министр Украины посетил Германию, но не 

получил никаких конкретных гарантий, кроме 500 миллионов евро для 

развития восточных областей. Министерство финансов США пообещало еще 

два миллиарда в виде кредитных гарантий вдобавок к миллиарду, 

обещанному в прошлом году. Но этот пакет полностью зависит от 

проведения реформ на Украине в строгом соответствии с программой МВФ. 

Делегация МВФ прибыла в Киев 8 января, но даст ли фонд деньги, и хватит 

ли их? Не получив помощи, Украине придется сокращать долговые 

обязательства после дефолта или под его угрозой. 

Следовательно, украинским лидерам не следует преувеличивать 

масштаб западной поддержки и недооценивать решимость Кремля. К 

сожалению, одной только помощи Запада будет недостаточно для того, 

чтобы уравновесить российскую агрессию. Тем не менее, ограниченные 

обязательства Запада на самом деле являются благом для Украины. Это 

позволяет украинским лидерам избежать соблазна не проводить жесткие 

необходимые реформы, как было бы в случае неограниченной и 

безоговорочной поддержки. В ситуации, когда Запад требует взамен на 

помощь каких-то действий, руководство обязано проводить политически 

непопулярные, но неизбежные шаги для управления страной (Слабость 

Украины может оказаться ее силой // INOCМИ 

(http://inosmi.ru/sngbaltia/20150122/225740704.html). – 2015. – 22.01). 

 

Опыт грузинских реформ будут рассматривать участники встречи, 

которая состоялась в среду 21 января в Черкассах.  

Почетный гость – Ило Глонти, который является членом команды 

Михаила Саакашвили, рассказывал о реформах в сфере бизнеса, борьбе с 

коррупцией, социальных вопросах и реформах образования в Грузии (Грузия 

поделится опытом реформ с Черкассами // Грузия онлайн 

(http://www.apsny.ge/2015/soc/1421949548.php). – 2015. – 22.01). 

 

Участники страхового рынка обратились к Президенту Украины, 

Председателю Верховной Рады, Премьер-министру и председателям 
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фракций и комитетов ВРУ относительно необходимости восстановления 

государственного регулирования и надзора за страховой деятельностью.  

С такой инициативой выступили Лига страховых организаций 

Украины, Моторное (транспортное) страховое бюро Украины, Ядерный 

страховой пул Украины, Ассоциация «Аграрный страховой пул», Федерация 

страховых посредников Украины, Общественная организация 

«Всеукраинское объединение потребителей страховых услуг «Страховая 

защита» и Общество актуариев Украины. 

Страховщики требуют реформирования страховой отрасли на 

принципах прозрачности и участия общественности в обсуждении 

кандидатур на руководящие должности Нацкомфинуслуг, а также внесения 

изменений в Налоговый кодекс Украины относительно урегулирования 

налогообложения страховщиков и их клиентов.  

Участники рынка считают, что кандидаты на руководящие должности в 

Нацкомфинуслуг должны приходить с конкретной программой реформ и 

развития, а не с указаниями тех, кто их на этот пост поставил по 

политической квоте. Профессиональные объединения участников страхового 

рынка и общественные объединения потребителей страховых услуг 

заинтересованы в восстановлении правовых основ для защиты интересов 

потребителей финансовых услуг, правовом обеспечении деятельности и 

развития конкурентоспособного рынка страховых услуг в Украине. Рынку 

необходимо правовое обеспечение единой государственной политики в 

финансовом секторе Украины, считают страховщики. Отсутствие 

осуществления государственного регулирования и надзора за 

предоставлением страховых услуг и соблюдением законодательства серьезно 

препятствует работе страховщиков и страховых посредников. 

Сложившаяся ситуация полностью противоречит реализации 

Стратегии устойчивого развития «Украина – 2020». В частности, раздела 5 

«Средства реализации Стратегии», главной предпосылкой реализации 

которого является общественный договор между властью, бизнесом и 

гражданским обществом, где каждая сторона имеет свою зону 

ответственности.  

Для проведения реформы небанковского финансового сектора нужен 

эффективный, прозрачный Регулятор, стимулирующее налоговое и страховое 

законодательство. 

В связи с вышеизложенным, объединения участников страхового 

рынка и потребителей страховых услуг просят власть обратить внимание на 

необходимость: 

 – восстановления государственного регулирования и надзора за 

страховой деятельностью, участия общественности в обсуждении кандидатур 

на руководящие должности Нацкомфинуслуг;  

 – реформирования страховой отрасли в рамках Стратегии устойчивого 

развития «Украина – 2020» на принципах прозрачности, развития 

конкуренции и государственно-частного партнерства;  
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 – внесения изменений в Налоговый кодекс в части перевода 

страховщиков на общую систему налогообложения. Затягивание или 

частичное решение этого вопроса будет препятствием реформ и реализации 

стратегии Украины на пути к европейским стандартам (Страховой надзор, 

которого нет // ACH (http://www.asn-news.ru/smi/17567). – 2015. – 21.01). 

 

Европейский комиссар по вопросам соседства и переговоров о 

расширении ЕС Йоханнес Хан: 

Сейчас вступление Украины в европейское объединение выглядит 

маловероятным. Но ведь надо с чего-то начинать. Сейчас важно, чтобы 

Украина провела политические и общественные реформы, конечно же, с 

сильной поддержкой с нашей стороны. (…) 

(…) Нельзя предсказать, насколько быстро будут проводиться 

украинские реформы. (…) Киев уже принимает необходимые законы и 

создает институты (по борьбе с коррупцией, − ред.). Но трудно 

спрогнозировать эффективность этих шагов.  

Еврокомиссия будет поддерживать Киев в реализации 

последовательных реформ, которые касаются верховенства закона, 

управления и устойчивого экономического развития (Unijna rada dla Kijowa: 

Najpierw reformy // Rzeczpospolita (http://www.rp.pl/artykul/ 13,1173332-

Johannes-Хан--Unijna-rada-dla-Kijowa--Najpierw-

reformy.html?referer=glowna). − 2015. − 21.01). 

 

Польша и Украина договорились о взаимодействии в военно-

технической области, энергетике, а также в финансовой и гуманитарной 

сферах. Варшава намерена содействовать реформам на Украине, расширить 

поставки Киеву газа через территорию Польши и помочь восстановлению 

разрушенной войной экономики Донбасса.  

Одним из важнейших в этой области может стать сотрудничество в 

борьбе с коррупцией.  

Шеф польского Центрального антикоррупционного бюро Павел 

Войтуник отметил решимость, которую демонстрирует официальный Киев, 

и пообещал всячески помогать украинским коллегам (Киев и Варшава 

решили сотрудничать системно // Deutsche Welle (http://www.dw.de/киев-

и-варшава-решили-сотрудничать-системно/a-18201321). – 2015. – 19.01). 

 

Премьер-министр Польши пообещала выделить Украине кредит 

объемом 100 миллионов евро на восстановление Донбасса и реформы.  
Премьер-министр Польши Ева Копач выразила готовность польской 

стороны участвовать в модернизации украинских электростанций, что будет 

способствовать росту энергетической независимости Украины (Польша 

предоставит Украине кредит в размере 100 млн евро // Deutsche Welle 

(http://www.dw.de/польша-предоставит-украине-кредит-в-размере-100-

млн-евро/a-18200855). – 2015. – 19.01). 

 

http://www.asn-news.ru/smi
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Глава МИД Японии Фумио Кисида: 

Япония выделит более $300 млн экономической помощи Украине.  

$16,6 млн из этой суммы будут использованы для восстановления 

восточных регионов страны (Япония выделит Украине еще $300 млн 

экономической помощи // Vesti.AZ (http://vesti.az/news/233787). – 2015. – 

21.01). 

 

Президент Украины Петр Порошенко:  
Украинцев объединяет общее стремление в реформировании страны, 

особенно в борьбе с коррупцией.  

Борьба с коррупцией – это условие нашего дальнейшего успеха 

проведения реформ, связанных с бизнес-климатом, верховенством закона и 

прозрачностью в государственном секторе (Борьба с коррупцией является 

условием успеха проведения реформ в Украине – П.Порошенко // 

Прессорг24 (http://pressorg24.com/news?id=120096). – 2015. – 20.01). 

 

Министр здравоохранения Украины Александр Квиташвили: 

В Киеве уже два года осуществляется пилотный проект по 

реформированию медицины, «здесь много чего наработано». В Украине 4 

тысячи больниц. Одним махом будет трудно что-то менять. Киев готов, 

поэтому начнем с Киева. Но одним из решающих факторов, является то, что 

в Киеве заинтересованы, чтобы быстро что-то менять, а это значит, что 

городские службы будут работать на реформы, а не против них. 

Это очень серьезный фактор, поэтому у нас и будет больше свободы. 

Будем здесь начинать и отсюда уже разворачивать эту систему на все 

регионы. 

Мы готовим сейчас пакет от нашего министерства, мы работаем со 

всеми, и с Комитетом (парламентским по вопросам здравоохранения, − ред.), 

чтобы первый пакет изменений в законодательство, которое даст нам 

возможность запустить реформы, пришел в парламент максимум до 

15 февраля (Медицинская реформа в Украине начнется с Киева // 

Telegraf.By (http://telegraf.by/2015/01/277133-medicinskaya-reforma-v-

ukraine-nachnetsya-s-kieva). – 2015. – 20.01). 

 

Реалізація ініціатив в межах «Стратегії – 2020» 

 

ОФІЦІЙНА ІНФОРМАЦІЯ 

 

В.о. генерального директора Укрзалізниці Максим Бланк: 

Найголовнішими позитивними результатами роботи залізничної галузі у 

2014 році є антикорупційні заходи щодо зменшення закупівельних цін на 

продукцію та реальний початок реформування залізничного транспорту. 

Ціни на продукцію, яку споживає галузь, знижено на 7−8 % від цін 

2013 року, а у 2014 році з урахуванням інфляції продукцію для галузі 
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закуповували на 10–20 % дешевше від запланованого рівня. Також минулого 

року значно звужене поле для корупції і у сфері страхування (У 2014 році 

Укрзалізниця здійснила реальні кроки з реформування галузі та протидії 

корупції // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247890473&cat_id=2

44277212). − 2015. − 22.01). 

 

Депутат Галина Янченко: 

На уровне ВР утверждена норма, которая обязывает всех подавать 

декларации в налоговую. Чтобы сделать работу депутатов открытой, мы 

хотим обязать не только в налоговую подавать, но и на сайте Киеврады 

публиковать свои декларации. Тех, кто не захочет, будем порицать. Ведь 

если депутат не хочет показывать избирателям свою декларацию, значит, ему 

есть что скрывать (Депутаты Киеврады будут публиковать в интернете 

свои декларации о доходах // Сегодня.ua. 

(http://kiev.segodnya.ua/kpower/deputaty-kievrady-budut-publikovat-v-internete-

svoi-deklaracii-o-dohodah-586339.html). − 2015. − 22.01). 

 

Японське агентство міжнародного співробітництва (JICA) готове 

надати Україні допомогу в сфері енергоефективності. 

Японське агентство (JICA – Japan International Cooperation Agency) 

надаватиме Україні у сфері енергоефективності та енергозбереження 

технічну та можливу фінансову допомогу. Українсько-японське технічне та 

грантове співробітництво здійснюється в рамках Угоди між Урядом України 

та Урядом Японії. Уповноваженою установою Уряду Японії щодо надання 

допомоги Україні є Японське агентство міжнародного співробітництва 

(Японське агентство міжнародного співробітництва готове надати 

Україні допомогу в сфері енергоефективності // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247887476&cat_id=2

44276429). − 2015. − 22.01). 

 

Голова конкурсної комісії з обрання директора Національного 

антикорупційного бюро Рефат Чубаров: 

На сьогоднішню хвилину до конкурсної комісії надійшло 18 пакетів від 

претендентів (На посаду голови Національного антикорупційного бюро є 

18 претендентів // Українська правда 

(http://www.pravda.com.ua/news/2015/01/22/7056010/). − 2015. − 22.01). 
 

У Мінекономрозвитку відбулася зустріч із нагоди ініціатив 

Міністерства щодо продовження реформування системи держзакупівель, 

під час якої литовські експерти поділилися своїм досвідом у цій сфері.  

Заступник Міністра економіки Литовської Республіки Раси 

Норейкєнє: 

http://kiev.segodnya.ua/kpower/v-kievrade-vvedut-cenzuru-i-rasskazhut-pro-svoi-dohody-infografika-586145.html
http://kiev.segodnya.ua/kpower/v-kievrade-vvedut-cenzuru-i-rasskazhut-pro-svoi-dohody-infografika-586145.html
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Литві вдалося зробити вагомий прорив у сфері здійснення 

держзакупівель, і задля реалізації успішних реформ в Україні литовський 

Уряд готовий поділитися своїм досвідом. 

(…) Коли ми почули про всі реформи, які ваш Уряд збирається 

здійснювати, вирішили, що потрібно приїхати і просто показати, як нам це 

вдалося і які це були кроки (Литовські експерти поділилися досвідом 

реформування системи держзакупівель // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247886843&cat_id=2

44277212). − 2015. − 21.01). 

 

Міністр освіти і науки, керівник Проекту від країни-бенефіціара 

Павло Полянський: 

Окремі результати проекту Twinning вже впроваджено у проекти нових 

законів України «Про освіту» та «Про професійну освіту», а також – у 

стратегію розвитку української освіти до 2025 року, які закладають 

докорінну реформу професійної освіти в Україні. Зокрема, вже внесено 

норму про створення багатопрофільних центрів професійної освіти, що 

мають готувати спеціалістів водночас за 20-30 професіями, які будуть 

потрібні на сучасному ринку праці.  

Міністерство освіти і науки України та європейська сторона, 

проаналізувавши спільну роботу за останній період, відзначили, що дійсно 

найбільшого прогресу вдалося досягнути саме в Компоненті І – 

вдосконалення законодавства. Було підготовлено рекомендації для 

розроблення нового Закону України «Про професійну освіту», до створення 

яких долучали датських експертів, а також європейський досвід 

децентралізацій професійної освіти. 

Триває робота і над Компонентом ІІ – Національною рамкою 

кваліфікацій (НРК). Сьогодні триває тестування методичних рекомендацій 

щодо зіставлення наявних кваліфікацій професійної освіти з Національною 

рамкою кваліфікацій.  

У рамках Компоненту ІІІ були розроблені 4 нових стандарти за 

європейськими вимогами, які планують впровадити у професійних закладах з 

нового навчального року. Окрім того, українські та європейські експерти 

працюють над експериментальним впровадженням в українську професійну 

освіту такої новації, як дуальне навчання, коли учнів навчатимуть 

роботодавці разом із професійними закладами. Експеримент із часткового 

запровадження дуальної системи навчання розпочнеться з 1 березня у 3 

регіонах України: Запорізька область, Львівська область та місто Київ 

(Результати проекту Twinning вже впроваджують в нове законодавство 

про освіту // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247887156&cat_id=2

44277212). − 2015. − 21.01). 

 

Міністр енергетики та вугільної промисловості України 

Володимир Демчишин: 

http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247886843&cat_id=244277212
http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247886843&cat_id=244277212
http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247886843&cat_id=244277212
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Підготовка законопроекту про ринок природного газу в Україні, який 

відповідатиме вимогам Третього енергетичного пакету ЄС, здійснюється у 

тісній співпраці з Світовим Банком та Секретаріатом Енергетичного 

Співтовариства і всебічно підтримується Міністерством. 

Керівництво держави підтримує позицію Фонду з приведення тарифів 

на енергоносії до економічно обґрунтованого рівня. Водночас через 

соціальну чутливість цього питання його вирішення потребує зваженого 

підходу (Міненерговугілля поінформувало Місію МВФ про виконання 

Україною взятих зобов’язань // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247887272&cat_id=2

44277212). − 2015. − 21.01). 

 

Президент України Петро Порошенко закликав розширити 

фінансування України та перейти до програми Extended Fund Facility (EFF). 

Україна успішно виконує програму stand-by, а також реалізує реформи, 

необхідні для забезпечення фінансової стабільності та відновлення 

економічного зростання. 

Директор-розпорядник Міжнародного валютного фонду Крістін 

Лагард: 

Програма EFF буде розглянута на заміну чинної програми stand-by. 

Українська влада демонструє відданість намірам здійснити довгострокові 

структурні реформи. Фіскальні заходи, які вже запровадженні, націлені на 

відновлення зростання економіки (Президент закликав розширити 

фінансування України – зустріч з директором-розпорядником МВФ // 

Президент України Петро Порошенко 

(http://www.president.gov.ua/news/32092.html). − 2015. − 21.01). 

 

Служба безпеки перевіряє відомості, надані чиновниками та 

правоохоронцями, які проходять перевірку відповідно до Закону 

України «Про очищення влади». 

Зокрема опрацьовуються запити, які надходять від державних органів, 

установ та організацій України для перевірки підстав застосування заборон. 

Протягом двох останніх місяців СБУ здійснила ретельну перевірку 

стосовно понад двох тисяч осіб. Щодня на адресу Служби надходить близько 

півтисячі запитів. 

Прес-секретар СБУ Олена Гітлянська: 

Служба безпеки перевіряє осіб, з приводу яких є запит, і дає висновок, 

чи підпадають вони під люстрацію. 

Звіти СБУ обіцяє оприлюднити пізніше (СБУ перевірила понад 2 

тисячі осіб на предмет люстрації // Українська правда 

(http://www.pravda.com.ua/news/2015/01/21/7055865/). − 2015. − 21.01). 

 

Президент Петро Порошенко на зустрічі у Давосі з Генеральним 

секретарем Організації економічного співробітництва та розвитку Хосе 
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Анхелем Гурріа обговорив програму взаємодії та план дій з підтримки 

програми реформ в Україні. 

Вже найближчими днями заплановано проведення спільних заходів 

щодо реалізації антикорупційної політики України та побудови інституційної 

спроможності. 

Загалом йдеться про реалізацію низки проектів у стратегічних секторах 

економіки: агробізнесі, машинобудуванні, енергетичному секторі, зокрема 

щодо відновлюваної енергії, а також підтримки малого та середнього бізнесу 

(Порошенко обговорив програми реформ в Україні з генсеком ОЕСР // 

Європейська правда 

(http://www.eurointegration.com.ua/news/2015/01/21/7029898/). − 2015. − 

21.01). 

 

Заместитель министра внутренних дел Эка Згуладзе: 

Подготовкой сотрудников для новой патрульной службы будут 

заниматься иностранные инструкторы. 

Уже очень скоро мы будем принимать наших первых иностранных 

инструкторов по тактической подготовке. Первая группа, которая приезжает, 

– из Америки. Они практикующие правоохранители. Они – из ФБР, но не 

только. 

Иностранцы будут не только учить сами, но и готовить местных 

инструкторов (Згуладзе: В Украину прибудет группа инструкторов из ФБР 

для подготовки патрульных // Гордон 

(http://gordonua.com/news/politics/Zguladze-V-Ukrainu-pribudet-gruppa-

instruktorov-iz-FBR-dlya-podgotovki-patrulnyh-62434.html). − 2015. − 21.01). 

 

Голова Держенергоефективності Сергій Савчук: 

(…) У 2014 році в цих трьох сегментах відбулося суттєве скорочення 

споживання блакитного палива з 26 млрд куб. м. до 22,9 млрд куб. м. 

Зокрема за даними НАК «Нафтогаз України», населення зменшило 

споживання газу на 16%, теплогенеруючі підприємства − на 15 %, бюджетні 

установи – на 22%. Зазначене скорочення відбулось в другій половині 2014 

року саме після прийняття цих постанов Уряду, тому результати свідчать про 

те, що механізми стимулювання заміщення газу запрацювали в країні (У 2014 

році населенням, бюджетними організаціями та ТКЕ зменшено 

споживання газу з 26 млрд куб. м до 22,9 млрд куб. м // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247884219&cat_id=2

44277212). − 2015. − 21.01). 

 

Глава МОЗ Олександр Квіташвілі: 

В Україні триває реорганізація сфери охорони здоров’я. (…) 

Пілотний проект цієї реформи Київ впроваджує вже два роки, (…) до 

решти регіонів «одним махом» зміни не донести: В Україні – 4000 лікарень. 

До того як люди відчують зміни, проводиться велика підготовча робота. Вона 

включає в себе аналіз вже існуючої ситуації, розробку шляхів реформи. Це 
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вже зроблено. З вже впровадженого поза столицею – нова медустанова в 

Одесі: там днями відкрили сучасний неонатальний комплекс. Наступний етап 

– законодавча база. Потрібно внести зміни до 16 законів і розробити кілька 

нових. Так, Національна медакадемия ім. П. Л. Шупика за дорученням МОЗ 

підготувала 33 пропозиції щодо поліпшення національної стратегії реформи 

охорони здоров’я на 2015-2025 роки (…) (Реформи Квіташвілі: краще 

застрахуватися // Сегодня.ua. (http://ukr.segodnya.ua/ukraine/reformy-

kvitashvili-luchshe-zastrahovatsya--585802.html). − 2015. − 21.01). 

 

Мінрегіон України та Швейцарська агенція з розвитку та 

співробітництва підписали додатковий договір стосовно впровадження 

українсько-швейцарського проекту DESPRO «Підтримка 

децентралізації в Україні», згідно з яким Швейцарія надаватиме Україні 

свою підтримку у реформуванні системи місцевого самоврядування до 

2017 року.  

Документ передбачає, що проект надаватиме технічну допомогу і 

сприятиме покращенню комунальних послуг у селах Вінницької, 

Дніпропетровської, Івано-Франківської, Полтавської та Сумської областей. 

Директор Швейцарського бюро співробітництва в Україні Гуідо 

Бельтрані: 

Незабаром буде представлено нову Стратегію на 2015-2018 роки, 

розробку якої зараз завершує Уряд Швейцарії. На її реалізацію наша країна 

планує виділити 100 млн франків (близько 1,8 млрд грн). Основними 

напрямками співпраці в Україні будуть: децентралізація, енергоефективність, 

охорона здоров’я та економічний розвиток. Ключовим партнером DESPRO є 

Міністерство регіонального розвитку, будівництва та житлово-комунального 

господарства України (Проект DESPRO «Підтримка децентралізації в 

Україні» продовжить свою роботу до 2017 року // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247882622&cat_id=2

44277212). − 2015. − 20.01). 

 

Голова Державної регуляторної служби Ксенія Ляпіна:  

Державна регуляторна служба має на меті повністю зруйнувати бар’єри 

для чесного бізнесу в Україні. (…) 

Державна регуляторна служба, зокрема, працює над: суттєвим 

скороченням кількості видів господарської діяльності, що підлягають 

ліцензуванню, уніфікацією процедур отримання і позбавлення ліцензій, а 

також над зменшенням кількості дозвільних документів, дозвільно-

погоджувальних процедур та переліку продукції (товарів, послуг), що 

підлягають сертифікації; усуненням дублювання повноважень органів 

державного нагляду (контролю); впорядкуванням і вдосконаленням 

процедури здійснення державного нагляду (контролю) у сфері господарської 

діяльності; зменшенням кількості та частоти здійснення їх перевірок тощо. 

Із початку наступного тижня плануємо розпочати роботу перших 

профільних робочих груп, вирішити організаційні питання та визначити 
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попередній перелік проблем, які потребують оперативного врегулювання. 

Запрошуємо всіх бажаючих взяти участь у роботі цих груп (Голова 

Державної регуляторної служби Ксенія Ляпіна окреслила першочергові 

кроки на шляху дерегуляції господарської діяльності // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247882654&cat_id=2

44276429). − 2015. − 20.01). 

 

Перший заступник Міністра юстиції Наталія Севастьянова: 

Міністерство юстиції розпочинає оптимізацію системи юстиції, у ході 

якої буде приблизно вдвічі скорочено кількість структурних підрозділів. 

Протягом останніх місяців нашої роботи ми зафіксували чисельні 

системні проблеми в діяльності органів юстиції. Серед них: відсутність 

мотивації працівників через низьку заробітну плату, бюрократія, надлишкова 

кількість керівників відносно загальної кількості працівників у системі, 

подвійне підпорядкування. Щоб вирішити ці проблеми, ми розробили пакет 

оптимізації, який включає в себе скорочення чисельності підрозділів системи 

юстиції з 45 до близько 25. Також ми скорочуємо на 20% чисельність 

центрального апарату. Задля ліквідації подвійного підпорядкування ми 

зменшуємо кількість керівників та укрупнюємо підрозділи. 

(…) Оптимізація структури системи юстиції та нова кадрова політика 

стануть першими ластівками у проведенні системних реформ. 

Грузинський експерт Джаба Ебаноїдзе: 

Грузія свого часу мала такі самі проблеми, як і Україна. Оптимізація 

допомогла скоротити надлишковий керівний апарат і віднайти ефективних 

спеціалістів для проведення реформ (Кількість структурних підрозділів у 

системі юстиції скоротять майже вдвічі, − Наталія Севостьянова // 

Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247883140&cat_id=2

44277212). − 2015. − 20.01). 

 

Комісар ЄС з питань європейської політики сусідства і переговорів 

про розширення Йоганнес Хан: 

Український уряд надав амбітну програму реформ, і зараз Єврокомісія 

та уряд України працюють над створенням конкретної «дорожньої карти» 

щодо їх реалізації. 

Ця програма буде включати щоквартальні етапи, що дозволить краще 

оцінювати досягнутий прогрес, а також швидше визначати проблемні 

питання, які вимагають підвищеної уваги. 

Це (створення програми, – ред.) має бути завершено через пару тижнів. 

Оскільки наша ідея – провести відому конференцію інвесторів в кінці 

першого-початку другого кварталу («Дорожню карту» реформ в Україні 

створять через пару тижнів – єврокомісар // Сегодня.ua 

(http://ukr.segodnya.ua/politics/pnews/dorozhnuyu-kartu-reform-v-ukraine-

sozdadut-cherez-paru-nedel-evrokomissar-585488.html). − 2015. − 20.01). 
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Перший заступник міністра внутрішніх справ України Ека 

Згуладзе: 

Ми звикли до ДАІ. Патрульна служба – це не західна версія ДАІ, це 

абсолютно новий вид роботи поліцейського. 

Головна функція – вибудовування відносин із місцевим населенням і 

вирішення проблем на місцевому рівні, виходячи з потреб конкретного 

району або міста. 

(…) Це буде та поліція, яку ви будете бачити, яка буде контактувати з 

населенням, виїжджати перша на дзвінки, відповідати на запитання 

населення. 

(…) Ми створюємо патрульну службу, не вириваючи цей шматок з 

усієї системи. Паралельно ми будемо допрацьовувати реформи інших 

напрямів роботи міністерства. 

Також – найголовніше – ми будемо працювати над законом про 

поліцію, який змінить всю систему. За нашою стратегією – це дуже амбітна, 

але дуже правильна стратегія – буде відокремлена політична влада 

міністерства від технічної роботи поліції. Буде створено поліцейський 

департамент, як у Європі і в розвинених демократичних країнах (Згуладзе 

пояснила, чим займеться патрульна служба // Сегодня.ua 

(http://ukr.segodnya.ua/ukraine/zguladze-obyasnila-chem-zaymetsya-

patrulnaya-sluzhba-585474.html). − 2015. − 20.01). 

 

Голова Державного агентства з енергоефективності та 

енергозбереження Сергій Савчук: 

Більше 340 млн грн в якості державного співфінансування вже цього 

року може бути спрямовано на реалізацію механізмів підтримки із заміщення 

газу. 

Це кошти, надані Європейським Союзом у рамках фінансування 

реалізації Енергетичної стратегії України. За умови залучення коштів від 

банківських установ, загальний обсяг інвестицій в енергоефективність 

житлового сектору може досягти до 1,9 млрд грн. Механізми державної 

підтримки населення, які стимулюватимуть скорочення споживання газу 

будуть ефективнішими за умови співпраці Агентства з провідними 

державними банками.  

Потенціал залучення приватних коштів на 2015 рік лише за механізмом 

заміни котлів для населення становить 245 млн грн, за механізмом придбання 

енергоефективного обладнання та матеріалів для індивідуальних будинків – 

948 млн грн, за механізмом для ОСББ – 320 млн грн (Цьогоріч понад 340 

млн. грн. держава може спрямувати на реалізацію механізмів підтримки 

із заміщення газу // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247881671&cat_id=2

44276429). − 2015. − 20.01). 

 

Перший заступник міністра внутрішніх справ Ека Згуладзе: 

Вже зареєструвалося до 4 тисяч кандидатів у патрульну службу. 
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Більшість кандидатів зробили це, використовуючи електронну форму 

на сайті МВС. 

Депутат від «Блоку Партії Порошенко» Мустафа Найєм: 

Набір триватиме ще 16 днів – до 6 лютого 2015 року. 

Судячи з усього, бажаючих працювати в Національній поліції чекає 

великий конкурс. (…) Офіс всього планував набрати три тисячі осіб, з яких 

після тестування повинні залишитися близько 2000 абітурієнтів (Українці 

масово записуються в нову патрульну службу МВС // Українська правда 

(http://www.pravda.com.ua/news/2015/01/20/7055683/). − 2015. − 20.01). 

 

Міністерство інфраструктури України та Міністерство 

інфраструктури і розвитку Польщі створять робочі групи для співпраці 

за напрямками: дорожнє господарство, міський, залізничний, авіаційний 

та морський транспорт, імплементація європейського законодавства.  

Міністр інфраструктури України Андрій Пивоварський:  

Для нас дуже важлива можливість скористатися польським досвідом. 

Польща пройшла великий шлях. Й не потрібно вигадувати колесо, де вже 

створено велосипед. Насамперед Мінінфраструктури, щоб уникнути 

ймовірних помилок у ході реформування сфери транспорту, цікавить, як 

відбувся процес передачі автомобільних доріг у підпорядкування місцевій 

владі, джерела фінансування дорожньої інфраструктури у Польщі, 

реформування польської залізниці тощо (Мінінфраструктури 

скористається досвідом Польщі з трансформації транспортної системи 

// Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247879972&cat_id=2

44277212). − 2015. − 19.01). 

 

Заступник Міністра економічного розвитку і торгівлі України Ігор 

Веремій: 

У складних умовах, в яких перебуває Україна, Уряд тримає курс на 

реалізацію плану реформ для наближення нашої держави до світових та 

європейських стандартів і створення сприятливого бізнес-середовища. (…) 

В Україні уже створено Державну регуляторну службу, інститут 

бізнес-омбудсмена, що закладає підґрунтя до подальшої роботи на 

найближчу перспективу. Серед іншого, це створення адміністративного 

механізму, який би дозволяв бізнесу долати бюрократичні перепони, 

перегляд і скорочення контролюючих функцій держави. Саме тут, дуже 

пригодиться досвід Польщі. (…) Так, очікується, що у лютому буде прийнято 

розроблений спільно з Верховною Радою законопроект, який передбачає 

скасування близько 20 ліцензій, 21 дозволу та інших актів. А на 

найближчому засіданні Кабміну планується розгляд постанови, яка теж 

відміняє надлишкові функції регулювання – карантинні сертифікати, 

сертифікати відповідності. (…) 

Міністр економіки Республіки Польща Анджей Диха: 

http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247879972&cat_id=244277212
http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247879972&cat_id=244277212
http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247879972&cat_id=244277212
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Ми хотіли б просити пана Міністра обдумати можливості для зустрічі з 

представниками польського бізнесу: щоб можна було побачити результати 

нововведень і можливості їх зміни. Ми так постійно робимо в Польщі, аби, 

втіливши якісь заходи, бачити їх ефект у реальності. Це дає нам можливість, 

проводячи подальші реформи, змінювати щось із того, чого ми не могли 

передбачити (Мінекономрозвитку: Уряд тримає курс на створення 

сприятливого бізнес-середовища // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247880254&cat_id=2

44277212). − 2015. − 19.01). 

 

Прем’єр-міністр України Арсеній Яценюк: 

НАК «Нафтогаз України» та польська компанія Gaz-System S.A. 

підписали угоду про будівництво інтерконектора між Польщею і Україною, 

який дозволить Україні постачати з ЄС близько 10 мільярдів кубічних метрів 

газу (Арсеній Яценюк: Україна та Польща уклали угоду про будівництво 

газогону потужністю близько 10 мільярдів кубометрів // Урядовий 

портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247880443&cat_id=2

44276429). − 2015. − 19.01). 
 

Віце-прем’єр-міністр – Міністр регіонального розвитку, 

будівництва та житлово-комунального господарства Геннадій Зубко 

затвердив склад українсько-польської консультативної групи з питань 

реформування місцевого самоврядування в Україні. 

Віце-прем’єр-міністр – Міністр регіонального розвитку, 

будівництва та житлово-комунального господарства Геннадій Зубко:  

Протягом січня-лютого група опрацює пропозиції щодо внесення змін 

до Конституції України (у частині децентралізації та місцевого 

самоврядування) з урахуванням висновків Венеціанської комісії. 

Упродовж лютого−березня українсько-польська консультативна група 

з питань реформування місцевого самоврядування в Україні запланувала 

провести оцінку стану виконання рішень щодо фінансової децентралізації. 

Також планують підготувати пропозицій щодо внесення змін до 

Бюджетного та Податкового кодексів України в частині децентралізації 

фінансів, зміцнення фінансової основи місцевого самоврядування з 

урахуванням виконання місцевих бюджетів. 

Група проведе оцінку стану запровадження в Україні податку на 

нерухомість, а також має підготувати механізми забезпечення громадського 

та державного контролю за публічними фінансами. 

Група опрацює проекти законів України «Про місцеве самоврядування 

в Україні» (нова редакція), «Про місцеві органи виконавчої влади», «Про 

службу в органах місцевого самоврядування» (нова редакція) та інші 

законопроекти, необхідні для реформування місцевого самоврядування 

(Геннадій Зубко та Марчін Сьвєнчіцкі обговорили план роботи 

українсько-польської групи з питань реформування місцевого 
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самоврядування // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247878973&cat_id=2

44276429). − 2015. − 19.01). 

 

Міністр фінансів України Наталія Яресько: 

(…) Бюджетний Кодекс, який було прийнято до прийняття бюджету, 

втілює справжню децентралізацію. Обговорень багато. Але фіскальна, 

фінансова децентралізація – вона реальна. Ми передали додаткові кошти на 

рівень місцевих бюджетів, ми передали їм право вирішувати, як з цими 

коштами визначатися, як ділити їх на їхні громади. Вони ближче до громади, 

і це тепер в їхніх руках (Наталія Яресько: Фінансова децентралізація – 

реальна // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247878243&cat_id=2

44276429). − 2015. − 19.01). 

 

Перший заступник Міністра внутрішніх справ Ека Згуладзе:  
Конкретних результатів реформи у МВС очікують через 6-7 місяців.  

Обов’язковою для кандидатів буде середня освіта, решті навичок 

майбутніх патрульних навчать у процесі підготовки. Основним стане вміння 

комунікації з людьми.  

(…) Кандидати, які зареєструються, по мірі подання заяв 

проходитимуть тести. У МВС створюють нову програму навчання, процес 

підготовки стартує на початку березня і триватиме близько 3 місяців 

(Конкретних результатів реформи у МВС очікують через 6-7 місяців, – 

Ека Згуладзе // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247878562&cat_id=2

44277212). − 2015. − 19.01). 

 

Голова Ради суддів України Валентина Симоненко: 

У більшій частині судів перевірка суддів почалася з 1 грудня 2014 р. 

Що стосується звільнень, то можу сказати, що на сьогодні жоден суддя не 

звільнений. Тому що навіть за наявності рішення про звільнення судді Вища 

рада юстиції не працює. Верховна Рада тільки недавно почала приймати 

рішення про звільнення і то суддів у відставку. 

Поки такі перевірки не закінчаться, ми не зможемо сказати, скільки 

суддів потраплять під люстрацію в рамках закону «Про очищення влади» (В 

Україні в рамках люстрації поки ще не звільнений жоден суддя – голова 

Ради суддів // Сегодня.ua (http://ukr.segodnya.ua/ukraine/v-ukraine-v-ramkah-

lyustracii-poka-eshche-ne-uvolen-ni-odin-sudya-glava-soveta-sudey-

585173.html). – 2015. – 19.01). 

 

Прем’єр-міністр Польщі Ева Копач: 

Мы все знаем, и мы все согласились, что очень важным является время 

для внедрения реформ. И поэтому я приняла решение о назначении 

уполномоченного правительства по вопросам координации действий, 
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которые поддерживают реформы в Украине. Благодаря этому наша помощь 

будет эффективнее (Польша назначит правительственного 

уполномоченного по поддержке реформ в Украине // UAZMI 

(http://uazmi.net/article/2136447888133308). – 2015. – 19.01). 

 

Міністр енергетики та вугільної промисловості Володимир 

Демчишин звернувся до керівництва ДП «Укрінтеренерго» з приводу 

оприлюднення ключових комерційних умов контрактів про закупівлю 

енергоносіїв.  

Суспільство має право на отримання інформації щодо використання 

коштів державних підприємств, однак оприлюднення такої інформації 

повинно відбуватися в рамках чинного законодавства. Лише у такий спосіб 

ми можемо продемонструвати громадськості відповідність принципам 

верховенства права та демократії на державному рівні (Міненерговугілля 

рекомендує Укрінтеренерго розкривати ключові умови контрактів про 

закупівлю енергоносіїв // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247876273&cat_id=2

44277212). – 2015. – 17.01). 

 

З осені обігрівати приміщення Міжнародного аеропорту «Київ» 

(Жуляни) стало дешевше – там працює власна енергоефективна 

котельня на альтернативному виді палива. За три місяці роботи вдалося 

зберегти сотні тисяч гривень. 

Менеджер з проектів Міжнародного аеропорту «Київ» Євген Бєлік: 

Економія в день становить близько 9 тисяч гривень (Кожного дня 

аеропорт «Київ» економить близько 9 тисяч гривень завдяки власній 

енергоефективній котельні // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247876095&cat_id=2

44277216). – 2015. – 17.01). 

 

Міністр регіонального розвитку, будівництва та житлово-

комунального господарства Геннадій Зубко: 

(…) Ми ухвалювали бюджет на основі нової законодавчої бази – 

нового Податкового і Бюджетного кодексів. Ідеться про децентралізацію 

фінансів та нові повноваження місцевих рад. Прийнята схема ляже і в основу 

бюджетів обласного та місцевого рівнів. Безумовно, питання пророблене не 

до кінця. Бюджетний кодекс треба вдосконалювати відповідно до прийнятої 

Концепції реформи. У результаті, ми повинні прийти до точки, коли 60% усіх 

податків залишаться в регіонах. І це абсолютний переворот системи 

державного управління, де понад 70% коштів збиралися «нагору» й потім 

розподілялися між областями в рамках державних програм.  

Необхідно оперативно прийняти відправлений на друге читання закон 

про добровільне об’єднання територіальних громад і закон, який передбачає 

децентралізацію повноважень держархбудконтролю (Давши поштовх 

регіонам, ми зможемо вийти з внутрішньої економічної і політичної 
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кризи, – Геннадій Зубко // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247876940&cat_id=2

44276429). – 2015. – 17.01). 
 

Український бізнес сьогодні потребує можливостей представити 

свою продукцію якомога ширшому колу споживачів в Україні та поза її 

межами, тому Мінекономрозвитку розробило концепцію законопроекту 

про виставково-ярмаркову діяльність, що гармонізує наші підходи з 

європейськими і спростить процес участі компаній у виставках за 

кордоном. 

Пропонована концепція допоможе підвищенню ефективності 

виставково-ярмаркової діяльності, розвитку зовнішньоекономічних зв’язків 

вітчизняних підприємств і сприятиме експорту української продукції 

(Мінекономрозвитку запрошує до обговорення концепції законопроекту у 

сфері виставково-ярмаркової діяльності // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247876473&cat_id=2

44277212). – 2015. – 17.01). 

 

Президент України Петро Порошенко: 

(…) Я взяв ініціативу на себе і підготував проект закону, який 

передбачає повне скасування депутатської недоторканності. (…) 

Інститут судової недоторканності має бути приведений до 

європейських стандартів. Європейські інституції неодноразово наголошували 

на необхідності функціонального імунітету, який гарантує непритягнення до 

відповідальності лише за дії, вчинені у процесі виконання суддівських 

функцій, окрім випадків ухвалення завідомо неправосудного рішення чи 

грубого порушення присяги судді (Президент ініціює розгляд Верховною 

Радою скасування депутатської недоторканності // Президент України 

Петро Порошенко (http://www.president.gov.ua/news/32067.html). – 2015. – 

16.01). 

 

Заступник Глави АПУ Олексій Філатов: 

Роботу з підготовки законопроекту (про судову реформу, − ред.) до 

другого читання вже розпочато. Завдання фахівців, які будуть залучені до 

цієї роботи, − зібрати кращі пропозиції з проголосованих у першому читанні 

законопроектів і винести в зал до другого читання законопроект, який може 

бути схвалений Парламентом в цілому як перший етап великої судової 

реформи. 

Думаю, це відбудеться вже на початку наступної сесії. Питання 

суперактуальне. Чим швидше ми почнемо процес судової реформи, тим 

більше у нас шансів провести цю реформу ефективно. (…) 

Думаю, що практично всі суттєві позитивні пропозиції, які є в інших 

п'яти законопроектах, в законопроекті №1656, який внесений Президентом, 

враховані. Це не означає, що решта законопроектів збігаються з внесеним 

Президентом, там є інші формулювання або концептуально інші речі, які 
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свідомо не були прийняті в нашому законопроекті, наприклад, ліквідація 

господарських судів. (…) 

(…) Суди страждають від корупції незалежно від їх спеціалізації. Не 

можна сказати, що господарський суд − це більш корумпований суд. Якщо 

корупційні гроші з госпсуду перейдуть до загального суду, то судова система 

менш корумпованою не стане. У той же час, якість судочинства точно не 

покращиться, а можливість використання позитивних елементів 

господарського судочинства буде втрачена. (…) 

Пріоритетне завдання в рамках судової реформи − це очищення 

суддівського корпусу від корупціонерів, непрофесіоналів і політично 

заангажованих суддів, які, маємо визнати, присутні. (…) 

(...) Дуже багато представників суддівського корпусу самі виступають 

за проведення атестації, яка дозволить його очистити. Вони готові пройти 

атестацію. (…) 

Судді Верховного суду підлягають атестації протягом перших шести 

місяців. За ці ж перші шість місяців ВККС повинна підготуватися до 

атестації: розробити внутрішні документи і процедури, але в рамках 

жорстких критеріїв закону. Близько 300 суддів вищих спеціалізованих судів 

повинні бути атестовані протягом перших 12 місяців. Після закінчення 

першого року розпочнеться другий етап − атестація суддів апеляційних та 

судів першої інстанції. 

Процес починається з вищих судів, щоб громадянин, навіть 

зіткнувшись з незаконним рішенням в суді першої інстанції, міг би його 

оскаржити і отримати законне рішення у вищому суді. 

(…) Ми конкретизували підстави для притягнення судді до 

відповідальності, щоб вони стимулювали суддю діяти в рамках закону і не 

допускати порушень, і, з іншого боку, не могли служити для довільного 

притягнення судді до відповідальності. 

(…) Хочу підкреслити: повноваження Президента і Парламенту 

призначати суддів визначені Конституцією. Закон не може змінити 

конституційну норму. Зміниться тільки те, що Президент і Парламент будуть 

діяти не на власний розсуд, а виключно відповідно до рішення ВККС, 

прийнятим на основі проведеного конкурсу (…) (Олексій Філатов: «До 

кінця року ми постараємося вийти з єдиною ініціативою щодо реформи 

адвокатури» − ексклюзивне інтерв’ю агентству «Інтерфакс-Україна» 

заступника Глави АПУ // Президент України Петро Порошенко 

(http://www.president.gov.ua/news/32072.html). – 2015. – 16.01). 
 

Верховна Рада України ухвалила Закон «Про технічні регламенти 

та оцінку відповідності», яким встановлено єдині правові й організаційні 

засади розроблення, прийняття та застосування технічних регламентів і 

процедур оцінки відповідності, а також здійснення оцінки відповідності. 
Цей закон – один із важливих кроків на шляху виходу українських товарів на 

ринок Європейського Союзу. 
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Для спрощення процедури експорту товарів з України до ЄС 

українське законодавство потребує адаптації до відповідних європейських 

вимог. Прийнятий сьогодні Закон забезпечить у майбутньому можливість 

здійснення в Україні випробувань та отримання сертифікатів, які будуть 

визнаватися в ЄС. Це зменшить витрати бізнесу, який наразі змушений 

отримувати такі документи в установах країн ЄС (Верховна Рада ухвалила 

європейський підхід до технічних регламентів та оцінки відповідності // 

Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247873480&cat_id=2

44277212). – 2015. – 16.01). 
 

Міністр аграрної політики та продовольства Олексій Павленко: 

Разом з Єврокомісією Україні необхідно адаптувати національне 

законодавство з європейським. Це є передумовою для початку торгівлі тими 

продуктами, які наразі Україна ще не експортує. Мінагрополітики здійснило 

перші кроки з розробки рамкових актів законодавства, які встановлюють 

вимоги до безпечності харчових продуктів у відповідності із стандартами ЄС. 

В рамках підготовчих заходів з реалізації Угоди про асоціацію Урядом 

схвалено плани імплементації актів ЄС у сфері виноробства та ГМО. Також 

підготовлено проект наказу Мінагрополітики «Про затвердження Плану 

заходів з наближення законодавства України до права ЄС в 

агропромисловому комплексі». 

Заступник Міністра аграрної політики та продовольства з питань 

європейської інтеграції Владислава Рутицька: 

Міністерство і надалі розраховує на ефективну співпрацю та надання з 

боку ЄС технічної підтримки для забезпечення ефективної імплементації 

Угоди про асоціацію та реформування аграрного сектору (Олексій Павленко: 

Україна має потужний експортний потенціал і готова посилювати свої 

позиції на ринку ЄС // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247873686&cat_id=2

44276429). – 2015. – 16.01). 
 

Новостворена Державна регуляторна служба обрала курс дієвої 

системної дерегуляції регуляторного середовища. Враховуючи посилені 

звернення від бізнесу, Служба поставила за мету бути ефективною 

площадкою для діалогу бізнесу, представників громадських організацій, 

незалежних експертів та органів державної влади. 

Наразі Державна регуляторна служба формує громадську раду, 

експертну раду, робочі групи та закликає підприємців долучитися до 

формування їх складу. Служба націлена наполегливо реалізовувати 

заплановані на цей рік кроки із дерегуляції (Державна регуляторна служба 

напрацьовує механізми співпраці з бізнесом // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247873710&cat_id=2

44277212). – 2015. – 16.01). 
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Прем’єр-міністр України Арсеній Яценюк:  

Кабінет Міністрів вніс до Верховної Ради проект закону «Про перелік 

об’єктів права державної власності, що не підлягають приватизації». Ми 

залишили виключно той перелік стратегічних об’єктів, який працює на 

країну і від якого залежить доля країни. Все інше необхідно на публічному 

прозорому конкурсі продати і заставити, щоб це працювало на країну, 

платило податки й заробітну платню, а не працювало на кишеню чи 

чиновника, чи так званого державного менеджера, якому дали можливість 

красти з державних об’єктів. 

(…) Будуть оголошені назви державних компаній, щодо яких тривають 

кримінальні розслідування стосовно корупції: це компанія «Укрспирт», яка 

знаходилася в підпорядкуванні Міністерства аграрної політики і 

продовольства, «Держліс» і інші. Переконаний, що органи прокуратури не 

просто прізвища назвуть, але й посадять в тюрму тих керівників компаній, 

яких вчора захищали, не даючи можливості Уряду прийняти правильне 

реформістське рішення щодо знищення корупції в державному секторі 

економіки (Органи прокуратури мають притягнути до відповідальності 

керівників державних компаній, причетних до корупції, – Арсеній Яценюк 

// Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247873587&cat_id=2

44276429). – 2015. – 16.01). 

 

Міністр оборони України генерал-полковник Степан Полторак: 

Зараз забезпеченням військовослужбовців займаються департамент 

державних закупівель, а також Тил ЗС України. Після завершення 

реформування оборонного відомства ці повноваження візьме на себе відомий 

волонтер Неллі Стельмах. Команда волонтерів вже проводить серйозну 

роботу щодо пошуку вітчизняних виробників для подальшої співпраці. 

(…) Усі тендерні процедури гарантовано будуть прозорими, і в них 

переможуть конкурентоспроможні виробники, які найбільше будуть 

відповідати вимогам Міністерства оборони (Степан Полторак: Усі 

тендерні процедури гарантовано будуть прозорими // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247874507&cat_id=2

44277212). – 2015. – 16.01). 

 

Напередодні візиту Голови Ради Міністрів Республіки Польща Еви 

Копач до України, який заплановано на 19 січня, в Києві відбулася 

зустріч Віце-прем’єр-міністра – Міністра регіонального розвитку, 

будівництва та житлового – комунального господарства Геннадія Зубка 

з Надзвичайним і Повноважним Послом Республіки Польща Генриком 

Літвіним. 

Польська Сторона передала затверджений склад групи експертів на 

чолі з Марціном Свенцицьким, які працюватимуть в українсько-польській 

консультативній групі з питань реформування місцевого самоврядування в 

Україні. Найближчими днями буде затверджено склад українських експертів.  
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Сторони також обговорили можливість створення у складі 

консультативної групи двох робочих підгруп – із питань дерегуляції 

будівництва та з питань енергоефективності. 

Віце-прем’єр-міністр – Міністр регіонального розвитку, 

будівництва та житлового- комунального господарства Геннадій Зубко:  

Для нас важливим є використання досвіду Польщі і в питаннях 

енергоефективності та енергозбереження. Адже у свій час Польща зуміла 

скоротити втричі споживання природного газу та провести масштабну 

термомодернізацію житла. Для України питання енергозбереження серед 

пріоритетних (Днями буде затверджено склад українсько-польської 

консультативної групи з реформування місцевого самоврядування, - 

Геннадій Зубко // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247874638&cat_id=2

44276429). – 2015. – 16.01). 

 

Міністр економічного розвитку і торгівлі України Айварас 

Абромавичус: 

Уряд не планує починати приватизацію одразу ж, але ініціює 

оприлюднення повної інформації щодо роботи державних підприємств. 

Ми й на засіданні Кабінету Міністрів, як ви знаєте, розповіли, що зараз 

приватизації ніякої не буде. І вчорашній ажіотаж у Верховній Раді, звичайно, 

пов’язаний з однією галуззю, яка дуже сильно закорумпована. Найближчими 

днями з Міністром аграрної політики та продовольства ми покажемо всі 

цифри по цих компаніях, там є дуже велика корупційна складова (Уряд 

ініціює оприлюднення повної інформації щодо роботи державних 

підприємств // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247874712&cat_id=2

44276429). – 2015. – 16.01). 

 

З 17 січня поточного року набуває чинності Закон України «Про 

внесення змін до Податкового кодексу України щодо особливостей 

уточнення податкових зобов’язань з податку на прибуток підприємств 

та податку на додану вартість у разі застосування податкового 

компромісу», який Верховна Рада України ухвалила 25 грудня 2014 

року. 

Відтепер, бізнес матиме законний механізм податкового компромісу з 

державою, який дозволяє платникам уникнути фінансової, адміністративної 

та кримінальної відповідальності за заниження податкових зобов’язань з 

податків на прибуток та додану вартість за будь-які податкові періоди до 1 

квітня 2014 року. 

Голова ДФС України Ігор Білоус: 

Цей законопроект виник у відповідь на запит бізнесу, який хоче 

перегорнути сторінку і почати працювати прозоро. Податковий компроміс – 

це не зобов’язання, а право бізнесу. Враховуючи підписання Угоди про 

асоціацію з ЄС і ті можливості, які вона відкриває для українського бізнесу, я 
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переконаний, що цим інструментом скористається багато компаній (Закон 

про податковий компроміс набуває чинності з 17 січня 2015 року // 

Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247874852&cat_id=2

44276429). – 2015. – 16.01). 
 

ІНІЦІАТИВИ РЕГІОНАЛЬНИХ ВЛАДНИХ СТРУКТУР ТА 

ГРОМАДСЬКИХ ОРГАНІЗАЦІЙ 

 

Опубликовано сообщение о начале прохождения проверки в 

соответствии с Законом Украины «Об очистке власти» в Полтавской 

ОГА. Проверку начнут с Сергея Кулика, специалиста отдела по застройке 

населенных пунктов Управления градостроительства и архитектуры. Как 

известно, ранее по закону об очищении власти уволили заместителя 

председателя ОГА Елену Адамович (В Полтавской ОГА началась 

люстрация // Кременчуг Today (http://kremenchugtoday.com.ua/news.php?id 

=39555). – 2015. – 22.01). 

 

Інвестиційну програму ПАТ «Закарпатгаз» на поточний рік 

обсягом 18,1 млн грн. затверджено Національною комісією, що здійснює 

державне регулювання енергетики та комунальних послуг. З цієї суми 

12,8 мільйона, або ж 71 відсоток, спрямують на будівництво, реконструкцію, 

модернізацію і ремонт газових мереж та споруд. Програма передбачає 

встановлення більш сучасного обладнання, подальше впровадження 

електронної системи контролю. Ці заходи дозволять уникнути перебоїв в 

газопостачанні краю. А на удосконалення обліку та зниження виробничо-

технологічних і понаднормових втрат природного газу планується 

спрямувати понад 3,6 мільйона гривень (Затвердили інвестиційну програму 

// Голос України (http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=372486). – 2015. – 

22.01). 

 

Місто Чернівці визначено переможцем конкурсного відбору у 

проекті «Зміцнення місцевої фінансової ініціативи (ЗМФІ-II) 

впровадження», що здійснюється Інститутом бюджету та соціально-

економічних досліджень за підтримки Агентства США з міжнародного 

розвитку (USAID).  

Одним із завдань проекту ЗМФІ-II є розробка і впровадження 

фінансових практик, що сприятимуть енергоефективності у 15 вибраних 

містах. У рамках цього завдання передбачається надання вибраним містам 

допомоги у залученні додаткового фінансового ресурсу, зокрема приватного, 

банківського сектору та міжнародних фінансових установ для реалізації 

проектів з енергозбереження. 

З метою підготовки міст до співпраці з донорами, кредиторами, 

інвесторами місту Чернівці буде надано допомогу у: – побудові 

обґрунтованої системи планування програм енергоефективності на основі 

http://kremenchugtoday.com.ua/news.php?id
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системи моніторингу енергетичних видатків міст з урахуванням програмно-

цільового методу бюджетування; – розробці і впровадженні механізмів 

фінансового стимулювання енергозбереження в рамках діючого 

законодавства; – розробці і впровадженні системи моніторингу та оцінки 

ефективності видатків бюджету на оплату комунальних послуг та 

енергоносіїв; – розбудові спроможності комунальних підприємств проводити 

сучасний фінансовий аналіз і планування для підтримки своїх стратегічних і 

річних планових документів та здійснювати моніторинг й оцінку проектів з 

енергозбереження.  

В лютому 20015 року між Чернівецькою міською радою та Інститутом 

бюджету та соціально-економічних досліджень буде укладено меморандум 

про співпрацю, який передбачатиме діяльність у наступних сферах: – 

здійснення аналізу видатків міста на оплату енергоносіїв; – участь у розробці 

та впровадженні системи моніторингу видатків та оплату енергоносіїв та 

фінансових стимулів з метою сприяння створенню ефективних систем 

енергозбереження у бюджетній сфері; – забезпечення участі співробітників 

міської ради, виконавчого комітету в тренінгах щодо використання системи 

моніторингу енергетичних видатків, а співробітників комунальних 

підприємств – у тренінгах щодо здійснення моніторингу й оцінки проектів з 

енергозбереження та фінансового й економічного обґрунтування 

стратегічних і планових документів, зокрема в частині енергоефективності; – 

забезпечення участі представників міста у круглих столах, конференціях, 

робочих зустрічах, навчальних поїздках та інших заходах, що будуть 

організовуватись Інститутом у рамках реалізації компоненту з 

енергоефективності проекту ЗМФІ-II (Чернівці перемогли в проекті 

«Зміцнення місцевої фінансової ініціативи» // Чернівецька міська рада (). – 

2015. – 21.01). 

 

Рішення, які дозволяють залучити позику від німецького Уряду 

через Німецький державний банк розвитку KfW для модернізації 

системи водопостачання Чернівців, прийнято сьогодні на засіданні 

Кабінету Міністрів України. Другим рішенням затверджено склад Урядової 

делегації для участі у переговорах, Директиви делегації та її повноваження 

на підписання відповідних Угод з німецькими партнерами. Підготовка 

проекту модернізації водопостачання Чернівців здійснювалася відповідно до 

Порядку ініціювання, підготовки та реалізації проектів економічного і 

соціального розвитку України, що підтримуються міжнародними 

фінансовими організаціями. Проект реконструкції муніципального водного 

господарства обласного центру та окремих прилеглих районів Чернівецької 

області розроблено міською владою та МКП «Чернівціводоканал» із 

залученням досвідченого міжнародного консультанта та за фінансової 

підтримки спеціального фонду Уряду Німеччини. Техніко-економічне 

обґрунтування проекту виконав державний Науково-дослідний та 

конструкторсько-технологічний інститут міського господарства. Зазначено 

ТЕО схвалено рішенням Уряду. Проект модернізації водопостачання 
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Чернівців – один із перших проектів, які реалізуються в Україні у рамках 

Муніципальної програми захисту клімату українсько-німецького 

міжурядового Фінансового співробітництва. Для його виконання залучається 

довгостроковий пільговий кредитний ресурс за рахунок отримання 

державних зовнішніх запозичень у сумі 17 млн євро (Кабмін надав гарантії 

для отримання кредиту від німецького Уряду на модернізацію 

водопостачання Чернівців // Чернівецька міська рада 

(http://chernivtsy.eu/portal/4/kabmin-nadav-garantiyi-dlya-otrymannya-kredytu-

vid-nimetskogo-uryadu-na-modernizatsiyu-vodopostachannya-chernivtsiv-

64035.html#more-64035). – 2015. – 21.01). 
 

Працівниками відділу внутрішньої безпеки Головного управління 

ДФС в Івано-Франківській області значна увага приділяється заходам 

роз’яснювального характеру з питань антикорупційного законодавства.  

Так, за 2014 рік проведено 414 профілактичних заходів, бесід, лекцій в 

колективах  щодо уникнення корупційних проявів. 

Окрім того, з метою профілактики, виявлення та попередження 

правопорушень в організації роботи податкової та митної служб, а також з 

метою ліквідації причин та наслідків корупційних проявів, співробітниками 

підрозділу внутрішньої безпеки проведено 99 службових перевірок за 

фактами можливих неправомірних дій. 

За результатами перевірок – керівникам територіальних органів ГУ 

ДФС в області винесено 18 подань для вжиття заходів реагування, 23 

матеріали направлено до правоохоронних органів для надання правової 

оцінки діям посадових осіб ДФС області, 30 працівників притягнуто до 

дисциплінарної відповідальності (В органах ДФС Прикарпаття проведено 

понад 400 профілактичних заходів протидії корупції // Івано-Франківська 

обласна державна адміністрація (http://www.if.gov.ua/?q=news&id=26207). 

– 2015. – 21.01). 

 

Місто Хмельницький стало учасником міжнародного проекту 

технічної допомоги Агентства з Міжнародного розвитку США (USAID) 

«Муніципальна енергетична реформа в Україні» (МЕР). Основними 

цілями проекту є удосконалення енергетичної політики, розвиток 

енергоефективності та збільшення інвестицій в енергетичний сектор, 

повідомляють на сайті Хмельницької міської ради. 

Результатом реалізації проекту має стати розробка Плану дій сталого 

енергетичного розвитку міста Хмельницького та Кадастру викидів 

парникових газів по місту, необхідних для виконання Угоди МЕРів 

(Енергетична реформа в Хмельницькому // Подільська.info 

(http://podilska.info/strichka/5588-muncipalna-energetichna-reforma-v-

hmelnickomu.html). – 2015. – 20.01). 

 

У проекті Програми економічного і соціального розвитку міста 

Києва на 2015 рік, заплановані асигнування на здійснення заходів із 

http://chernivtsy.eu/portal/4/kabmin-nadav-garantiyi-dlya-otrymannya-kredytu-vid-nimetskogo-uryadu-na-modernizatsiyu-vodopostachannya-chernivtsiv-64035.html
http://chernivtsy.eu/portal/4/kabmin-nadav-garantiyi-dlya-otrymannya-kredytu-vid-nimetskogo-uryadu-na-modernizatsiyu-vodopostachannya-chernivtsiv-64035.html
http://chernivtsy.eu/portal/4/kabmin-nadav-garantiyi-dlya-otrymannya-kredytu-vid-nimetskogo-uryadu-na-modernizatsiyu-vodopostachannya-chernivtsiv-64035.html
http://www.if.gov.ua/?q=news&id
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енергозбереження. Так, на оснащення житлових будинків лічильниками 

теплової енергії планується спрямувати 50 млн грн (1000 шт.), на 

термосанацію будівель 7-ми закладів освіти – 61,6 млн грн; на встановлення 

32-х індивідуальних теплових пунктів у житловому фонді – 33,5 млн грн. 

Крім того, передбачається реконструкція систем гарячого водопостачання та 

теплозабезпечення з використанням новітніх технологій у 8-ми закладах 

бюджетної сфери (на ці заходи у проекті Програми закладено 7 млн грн) та 

реконструкція 4-х котелень (16,2 млн грн). Також у 233 закладах освіти 

запланована заміна вікон площею 18,4 тис. кв. м (26,0 млн грн) та ремонт 

75,2 тис. кв. м дахів (покрівель) (16,6 млн грн). Так само і в 12 амбулаторно-

поліклінічних закладах передбачається замінити вікна площею 2,2 тис. кв. м, 

на що передбачено 2,3 млн грн, та здійснити ремонт 3,9 тис. кв. м дахів (1,5 

млн грн) (У 2015 році столиця продовжить низку заходів з 

енергозбереження // Київська міська державна адміністрація 

(http://kievcity.gov.ua/news/20313.html). – 2015. – 20.01). 
 

Ще два десятки енергоефективних шкіл з’являться на 

Дніпропетровщині найближчим часом у рамках спільного проекту 

обласної та міської рад, а також компанії ДТЕК − «Енергозбереження 

заради майбутнього». З 19 січня в цих навчальних закладах почалося 

навчання основ енергозбереження.  

Голова Дніпропетровської облради Євген Удод: 

(…) Треба робити все для того, щоб діти виросли свідомими в питанні 

енергоефективності і стали для нас прикладом у дбайливому ставленні до 

тепла, світла, води.  

Навчальні заклади розроблять і презентують свої проекти з 

енергоефективності. Переможці отримають гранти на реалізацію ініціатив, 

які втілять у життя до нового навчального року (Школи навчать берегти 

енергію // Голос України (http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=372077). – 

2015. – 20.01). 

 

Президент Скандинавського дитячого фонду «Місія в Україні. 

Діти» Бо Валленберг: 

Моя ідея «Некорумпованого покоління» полягає в тому, щоб 

зосередитись на дітях і молоді та навчити їх бачити наслідки корупції. 

Розширити їхній кругозір та показати світ без неї.  

Програма «Некорумповане покоління» успішно завершилась у багатьох 

містах Скандинавії та надійшла до України. Містами її старту стали 

Волинський обласний благодійний фонд «Дитяча місія. Україна» (Луцьк) та 

ГОЖОО «Воскресіння», БМГО «Фенікс», БОМ «Молодь Бердичівщини» 

(Бердичів).  

Програма у Бердичеві складатиметься з багатьох етапів. Перший етап – 

це проведення Всеукраїнського конкурсу з написання дитячих казок та 

малюнків на тему «Територія без корупції». Книжки з казками будуть 

розповсюджені по всій Україні і в свою чергу матимуть змогу донести до 
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малечі правду щодо ганебності корупції та заохотити її боротися проти 

такого зла.  

Серед дітей старшого віку проводитимуться тренінги, які направлені на 

підвищення обізнаності школярів, на підростаюче покоління, котре в 

майбутньому займатиметься бізнесом чи керуватиме країною та може 

зіткнутись із корупцією (Презентація проекту «Некорумповане покоління» 

// Громадський простір (http://www.civicua.org/news/view.html?q=2390956). – 

2015. – 21.01). 

 

У Львові експерти у сфері державних закупівель, що згуртувалися 

довкола ГО «Українська Галицька асамблея», презентували 

громадськості та журналістам проект «Тендер і злочин», метою якого є 

відстеження прозорості держзакупівель і виявлення порушень 

законодавства та зловживань у цій сфері. 

Наразі така робота провадиться, передусім, на теренах Галичини, а 

саме у Львівській, Тернопільській та Івано-Франківській областях.  

Означений проект покликаний ретельно відстежувати кожну подібну 

закупівлю задля того, аби бачити загальну картину цих процедур у регіоні та 

порушень законодавства та тенденції використання державних коштів.  

Керівник проекту «Тендер і злочин», експерт у сфері 

держзакупівель Мирослав Сімка: 

(…) Загалом ми провели моніторинг усіх державних закупівель в Івано-

Франківській, Львівській та Тернопільській областях за період липень-

грудень 2014 року, а це 1800 процедур. Відтак, можемо стверджувати, що, 

принаймні, кожна 8-ма така процедура відбувається з порушенням 

законодавства України (Кожна восьма угода у сфері держзакупівель нині є 

корупційною оборудкою // Громадський простір 

(http://www.civicua.org/news/view.html?q=2390120). – 2015. – 20.01). 
 

Мер Києва Віталій Кличко: 

При проведенні медичної реформи у Києві ми сконцентруємо зусилля 

на трьох напрямках: надання медичної допомоги киянам в умовах 

недостатнього фінансування, зміна медичної системи і громадського 

здоров’я Києва та залучення фінансування в медичну галузь через 

інвестиційні, громадські та інші фінансові джерела.  

Ми припинимо нелегальні платежі при наданні медичної допомоги та 

легалізуємо всі можливі джерела фінансування медицини Києва, щоб «гроші 

йшли за пацієнтом». Будемо відповідно до законів притягувати до 

відповідальності кожного, хто буде красти гроші киян. Ми повинні 

збільшити легальні доходи тих медичних працівників Києва, які 

працюватимуть професійно (Віталій Кличко: «Київ готовий 

продемонструвати рішучість та результативність у проведенні 

медичної реформи» // Київська міська державна адміністрація 

(http://kievcity.gov.ua/news/20242.html). – 2015. – 19.01). 

 



 39 

На виконання Програми енергозбереження для бюджетної сфери 

Львівщини на 2010-2015 роки в частині впровадження заходів з 

енергозбереження в закладах освіти та установах обласного 

підпорядкування у 2014 році з обласного бюджету було виділено 4 200 

тис. грн. 

Заходами було охоплено 22 навчальних заклади та установи обласного 

підпорядкування. 

За результатами впровадження цих заходів виконано роботи, які 

передбачають подальше зменшення споживання енергоносіїв, зокрема газу, 

та економію бюджетних коштів в оплаті за енергоносії, а саме: заміна вікон 

на енергозберігаючі та дверей – 1 614,0 тис. грн.; ремонт котелень та систем 

опалення – 766,0 тис. грн., у тому числі 253 тис. грн. спрямовано як цільову 

субвенцію для впровадження заходів з енергозбереження відділу освіти 

Турківської райдержадміністрації; утеплення фасадів будівель – 1 018,0 тис. 

грн.; ремонт дахів – 802,0 тис. грн. 

Станом на 01 січня 2015 року роботи з впровадження заходів з 

енергозбереження виконано в повному обсязі (У 2014 році заходами з 

енергозбереження охоплено 22 навчальні заклади області // Львівська 

обласна державна адміністрація (http://loda.gov.ua/news?id=14704). – 2015. 

– 19.01). 

 

Міністерство регіонального розвитку і будівництва України 

підбило підсумки конкурсу за результатами 2014 року на кращі проекти 

територіальних громад щодо їх участі в конкурсі на кращі практики 

місцевого самоврядування. 

Диплом переможця сільському голові Анатолію Пархоменку на 

урочистій церемонії вручив особисто Віце-прем’єр-міністр Геннадій Зубко 

(Черепинська сільська рада Корсунь-Шевченківського району стала 

переможцем конкурсу «Кращі практики місцевого самоврядування у 2014 

році» // Черкаська обласна рада (http://oblradack.gov.ua/novini/2987-

cherepinska-slska-rada-korsun-shevchenkvskogo-rayonu-stala-peremozhcem-

konkursu-krasch-praktiki-mscevogo-samovryaduvannya-u-2014-roc.html). – 

2015. – 17.01). 
 

20 об’єктів у декількох районах Херсонщини на сьогоднішній день 

переведено з газового на альтернативні види опалення.  

Голова облдержадміністрації Андрій Путілов: 

Ми маємо орієнтуватися на Європу, де газом користуються лише 

промислові підприємства. Переведення на альтернативні види палива дасть 

нам змогу економити, а заощаджені фінанси використовувати на розвиток 

міст та сіл (20 об’єктів по Херсонщині переведено на альтернативні види 

опалення // Херсонщина офіційний сайт херсонської обласної державної 

адміністрації (http://www.khoda.gov.ua/ua/news/20-obektov-po-hersonshhine-

perevedeny-na-alternativnye-vidy-otopleniya). – 2015. –17.01). 
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У рамках Меморандуму про співпрацю між Проектом, обласною 

державною адміністрацією та обласною радою відбулось чергове 

засідання робочої групи з підтримки реалізації Швейцарсько-

Українського проекту «Підтримка децентралізації в Україні» DESPRO в 

Тлумацькому районі.  

У ході засідання було обговорено представлений експертом проекту 

DESPRO Оленою Козлюк проект Програми з модернізації, оптимізації та 

розвитку централізованої системи водопостачання міста Тлумач Івано-

Франківської області на 2015–2018 роки (На Франківщині обговорили 

Швейцарсько-Український проект «Підтримка децентралізації в Україні» 

// NEWS.IF.UA (http://news.if.ua/news/38002.html). – 2015. – 16.01). 

 

На Вінниччині 339 бюджетних закладів соціальної сфери 

переведено з газового на альтернативне паливо. Споживання блакитного 

палива у грудні 2014–го зменшено на більш як мільйон метрів кубічних, а за 

першу декаду січня нинішнього року – на 0,4 мільйона. Загалом протягом 

минулого року бюджетні заклади скоротили використання природного газу 

обсягом у сім мільйонів кубометрів. В обласній програмі «Енергозбереження 

й енергоефективність Вінниччини – 2020» передбачено переведення всіх 

закладів соціальної сфери, а також шкіл і дитячих садків на альтернативні 

види палива. В області збудовано завод з виробництва твердопаливних 

брикетів з пресованої соломи. Їх використовують для спалювання у котлах 

піролізного типу. Активно використовують також неділову деревину з 

місцевих лісів.  

Обласне комунальне підприємство «Вінницяагроліс» запозичило 

зарубіжний досвід вирощування скороспілої верби з метою спалювання 

деревини у твердопаливних котлах. Роблять це на спеціальних ділянках, а 

деревиною забезпечують школи та будинки-інтернати, де встановлено 

твердопаливні котли (Відмовляються від газу північного сусіда // Голос 

України (http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=371539). – 2015. – 16. 01). 

 

В Днепропетровске появится еще 20 энергоэффективных школ – 

учебные заведения стали участниками совместного конкурса 

Днепропетровского областного совета, горсовета и компании ДТЭК 

«Энергосбережение для будущего». С 19 января в школах, которые 

присоединились к проекту начнется обучение по основам энергосбережения. 

Председатель Днепропетровского областного совета Евгений Удод: 

Более двух месяцев для учеников 6-8 классов будут проводить 

факультативы по основам теплоснабжения и теплосбережения, учебную 

программу в которых разработали преподаватели всеукраинской 

благотворительной организации «Институт местного развития». На уроках 

детям расскажут, как уберечь помещение от нерационального использования 

тепла и света. Кроме того, каждая школа получит набор для энергоаудита 

(вольтметр, пирометр, термометр, измерительные ленты и т.д.) с помощью 

которого школьники будут определять «слабые» и энергозатратные места в 
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школе или квартире (В Днепропетровске появится ещѐ 20 

энергоэффективных школ // МОСТ ДНЕПР − новости Днепропетровска и 

Украины (http://most-dnepr.info/news/society/114578.htm). – 2015. – 16. 01). 

 

НОВИНИ З СОЦІАЛЬНИХ МЕРЕЖ ТА РЕГІОНАЛЬНИХ 

ІНТЕРНЕТ-ПРЕДСТАВНИЦТВ 

 

Закон «Про доступ до публічної інформації» дає можливість дізнатися 

про використання бюджетних коштів в режимі онлайн. Він має вступити в 

силу в 2016, однак активісти наполягають на його впровадженні вже в 2015 

(Ukraine Reforms Communications Taskforce/УкрМедіаЦентр Реформ // 

https://www.facebook.com/UaReforms/posts/524162821020058. − 2015. − 

22.01). 

 

Президент України Петро Порошенко назвав дерегуляцію і 

бюджетну  децентралізацію основними економічними  реформами в Україні 

(Децентралізація влади // 

https://www.facebook.com/decentralizationua/posts/879425865455178. – 2015. – 

22.01). 

 

Уряд України займає 55 сходинку у сфері доступу громадськості до 

офіційних даних. 

До такого висновку дійшли експерти  OpenDataBarometer, які 

досліджували відкритість даних 86 країн, що стосуються державних 

закупівель, власників компаній, державних бюджетів, послуг у сфері охорони 

здоров’я та освіти. 

Критерієм відкритості є активна оновлюваність публічної інформації, 

відсутність обмежень доступу, «читабельні» формати і відсутність обмежень 

на використання інформації (Ukraine Reforms Communications Taskforce / 

УкрМедіаЦентр Реформ // 

https://www.facebook.com/UaReforms/posts/523971421039198. – 2015. – 22.01). 
 

На 2015 год в Украине запланированы выборы в местные советы. Еще 

совсем недавно соратники президента Порошенко обещали провести их в 

конце марта. Однако эксперты сходятся во мнении, что нет смысла 

проводить эти выборы, пока не начнется полномасштабное проведение 

реформы местного самоуправления.  

Еврокомиссар по расширению и европейской политике соседства 

Йоханнес Хан: 

Средства ЕС должны способствовать реализации всех трех задач 

госстратегии регионального развития Украины до 2020 года − в частности, 

повышению конкурентоспособности регионов, территориальной социально-

экономической интеграции и эффективному государственному управлению в 

сфере регионального развития. 
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Есть 3 основные причины, по которым стоит проводить 

децентрализацию: 

• Повышение качества общегосударственного управления. Высшие 

чиновники больше не будут решать текущие проблемы отдельно взятых 

регионов и городов. Их задачей будет общая стратегия государства и его 

развитие. А, как следствие, и самих чиновников в столице понадобиться в 

разы меньше. 

• Повышения качества работы местных управленцев. Чиновники на 

местах получат больше полномочий и больше власти. Это многих пугает 

появлением этаких местных «князьков». Но, с другой стороны, в разы 

увеличивается и ответственности. Просчеты и невыполнение обещаний уже 

нельзя будет списать на недофинансированность из центра. Что происходит в 

стране на сегодняшний день. 

• Повышение эффективности использования бюджетных средств. Надо 

признать, что даже при большом желании и профессионализме, столичные 

чиновники не в силах понять, разобраться и решить все проблемы, которые 

происходят на местах. Соответственно, не могут и адекватно их 

финансировать. Местные же власти, в большинстве своем, формируются из 

представителей местной «элиты», которые уже ознакомлены с проблемами и 

видят пути и методы их решения. 

Децентрализация же позволит уменьшить количество чиновников, 

привлечь инвестиции и остаться единой, унитарной страной (Славянск // 

https://www.facebook.com/Sloviansk/posts/777966832298220. – 2015. – 21.01). 

 

Особливістю «дорожньої карти» є те, що в ній не тільки задекларовані 

наміри щодо проведення реформ, а й відзначені більш чіткі часові рамки, які 

залучаються ресурси, індикатори і те, як перевіряти ступінь їх виконання. 

Тобто цей документ більш націлений на практичне втілення (Ukraine 

Reforms Communications Taskforce/УкрМедіаЦентр Реформ // 

https://www.facebook.com/UaReforms/posts/523829644386709. – 2015. – 21.01). 

 

Колишній мер Варшави Марцін Свєнціцький: 

В Україні є прогрес у проведенні реформи місцевого самоврядування 

(Децентралізація влади // 

https://www.facebook.com/decentralizationua/photos/a.810186002379165.10737

41830.797219583675807/878890828842015/?type=1. – 2015. – 21.01). 

 

Міністерство освіти обіцяє вузам децентралізацію (Децентралізація 

влади // https://www.facebook.com/decentralizationua/posts/878987795498985. 

– 2015. – 21.01). 

 

Виконавчий директор Центру захисту підприємців Оксана Продан: 

Одне з досягнень минулого року− закон про податковий компроміс.  

Нам вдалося це зробити всупереч спротиву тих, хто тримає бізнес на 

гачку і не хотів втрачати своі можливості. 



 43 

17 січня Закон почав працювати. Тепер бізнес може перегорнути 

сторінку, а бюджет отримає ті кошти, які раніше осідали в кишенях 

корупціонерів (Ukraine Reforms Communications Taskforce/УкрМедіаЦентр 

Реформ // https://www.facebook.com/UaReforms/posts/523821987720808. – 

2015. – 21.01). 

 

Депутат словацького парламенту, колишній міністр фінансів 

Словацької Республіки Іван Міклош: 

В результаті зустрічі з кількома українськими міністрами і депутатами 

я впевнений, що готовність до реформ є (Ukraine Reforms Communications 

Taskforce/УкрМедіаЦентр Реформ // 

https://www.facebook.com/UaReforms/photos/a.463065773796430.1073741831.4

57316364371371/523814174388256/?type=1. – 2015. – 21.01). 
 

Повноважний посол США в Україні Джеффрі Пайєтт:  

Уряд США активно сприятиме у формуванні нової патрульної служби, 

яку планують створити в Києві замість Державтоінспекції (Ukraine Reforms 

Communications Taskforce/УкрМедіаЦентр Реформ // 

https://www.facebook.com/UaReforms/posts/523595651076775. – 2015. – 20.01). 
 

Згідно аналізу прогресу виконання Контракту з розбудови держави, 

підписаного між Україною та ЄС, можна зробити висновок, що комплексна 

реформа держслужби лише починається (Ukraine Reforms Communications 

Taskforce/УкрМедіаЦентр Реформ // 

https://www.facebook.com/UaReforms/posts/523634177739589. – 2015. – 20.01). 
 

Міжнародну конференцію на підтримку реформ в Україні 

проведуть в березні − Віце-прем’єр Геннадій Зубко: 

Міжнародну конференцію на підтримку реформ в Україні проведуть в 

березні (Ukraine Reforms Communications Taskforce/УкрМедіаЦентр 

Реформ // https://www.facebook.com/UaReforms/posts/522991211137219. – 

2015. – 18.01). 

 

Потрібно звернути увагу на податки, які навантажують собівартість 

українських товарів і зменшують їх конкурентоздатність. Сьогодні це всі 

податки, крім податку на прибуток 

Лише приватна ініціатива, дух підприємництва і прямі податки. 

Заробив − плати, не заробив − не чекай грошей з бюджету, створюй бізнес. У 

нас має бути так само.  

Для початку слід ліквідувати ПДВ (Прихильники Партії Ренесансу // 

https://vk.com/club192953?w=wall-192953_181862%2Fall. – 2015. – 17.01). 

 

Функцію регулювання і контролю у сфері захоронення та перероблення 

побутових відходів повернуть органам місцевого самоврядування.  



 44 

Відповідний законопроект вже зареєстровано у Верховній Раді. 

(Децентралізація влади // 

https://www.facebook.com/decentralizationua/posts/876329262431505. – 2015. – 

17.01). 

 

Польща передала затверджений склад групи експертів на чолі з 

Марціном Свенцицьким, які працюватимуть в українсько-польській 

консультативній групі з питань реформування місцевого самоврядування в 

Україні. 

Найближчими днями буде затверджено склад українських експертів 

(Децентралізація влади // 

https://www.facebook.com/decentralizationua/posts/875664642497967. – 2015. – 

16.01). 

 

Експерт  РПР  Тарас Шепель: 

Полеміка про судову реформу і її актуальність дисонує з внесенням 

законопроекту, який майже нічого реформаційного не несе, та зберігає 

корупційні ризики і ризики адміністративного впливу на суди. При цьому 

нова полеміка знову ж на словах виправдовує законопроект, стверджуючи, 

що він якраз таки і зменшує вплив президента на суди (Реанімаційний 

пакет реформ 

https://www.facebook.com/platforma.reform/posts/426867884132716. – 2015. – 

16.01). 

 

ЕКСПЕРТНИЙ ПОГЛЯД 

 

Експерти ініціативи Реанімаційний Пакет Реформ вимагають 

слідувати запропонованому ними «Порядку денному РПР щодо 

конституційної реформи», в якому чітко зазначені ті наріжні камені, на 

яких повинен бути побудований процес напрацювання змін до головного 

закону країни: 

Утворити Конституційну комісію – робочу групу для підготовки 

законопроекту (законопроектів) про внесення змін до Конституції України. 

Більшість членів Конституційної комісії мають складати авторитетні 

незалежні фахівців в сфері конституційного права. 

Обрати співголовами Конституційної комісії Президента України та 

Голову Верховної Ради України, а представника громадськості – секретарем 

Конституційної комісії. 

Інші члени Конституційної комісії – по 1 представнику від кожної 

парламентської фракції та по 1 представнику від Апарату Верховної Ради 

України та Адміністрації Президента (РПР вимагає терміново розпочати 

конституційну реформу // Реанімаційний пакет реформ (http://platforma-

reform.org/?p=1193). – 2015. – 22.01).   

 

Експерт Реанімаційного пакету реформ Ігор Коліушко:  
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Коаліційною угоду депутати зобовязані приступити до комплексної 

конституційної реформи. 

Зміни до Конституції повинні стосуватися насамперед судової 

реформи, децентралізації, реформи виконавчої влади та статусу народних 

депутатів. 

Тому експерти вимагають зайнятись реформою комплексно і створити 

Конституційну комісію. 

До комісії пропонується включити авторитетних незалежних фахівців в 

сфері конституційного права, а очолити президенту і спікеру. 

Інші члени комісії – по 1 представнику від кожної парламентської 

фракції та по 1 представнику від Апарату Ради та АП (Експерти вимагають 

від Порошенка і Ради не гратись із Конституцією // Українська правда 

(http://www.pravda.com.ua/news/2015/01/22/7056018/). − 2015. − 22.01). 

 

Радиоведущий «Русской службы «Би-би-си» Сева Новгородцев: 

(…) Главное, чему стоит учиться у Европы, – это соблюдать законы. 

Абсолютно всем соблюдать. Есть такие государства, где работает принцип: 

если нельзя, но очень хочется, то можно. 

(…) Европа вообще и Великобритания в частности – это страны, где 

закон соблюдают. Причем, с точки зрения бывших советских граждан, 

соблюдают до неразумного уровня. Если вы хотите в Европу, надо 

стремиться вести себя как европейцы: проникнуться всеми их 

общественными идеалами, соблюдать законы, не воровать, разумно 

использовать государственные средства и так далее. В общем, если украинцы 

оглянутся вокруг себя, то поймут: впереди очень много работы (Сева 

Новгородцев: У украинцев с запорожских времен осталось ощущение 

вольницы. Но Европа – это соблюдение законов // Гордон 

(http://gordonua.com/publications/Seva-Novgorodcev-U-ukraincev-s-

zaporozhskih-vremen-ostalos-oshchushchenie-volnicy-No-Evropa-eto-

soblyudenie-zakonov-62270.html). − 2015. − 22.01). 

 

Президент Европейской Бизнес Ассоциации Томаш Фиала: 

(…) Ситуация примерно такая же, как была в 2005 году. Правда, нет 

организованной мафиозной коррупции, которую создал Виктор Янукович, но 

в общем коррупции очень много, и она везде, включая политические партии 

руководства страны. (…) 

Сократить 80%, а в некоторых министерствах (как в Минэкономики) и 

90% сотрудников и большую часть их функций, некоторые из которых 

имеют даже не нулевой, а негативный эффект на рост экономики. На 

прозрачных тендерах обновить персонал, увеличить зарплату до рыночной и 

наказывать жестко за коррупцию. В течение нескольких лет с 2004 года в 

Грузии с ее четырехмиллионным населением пришлось посадить 100 тыс. 

человек, пока не научились не брать и не платить взятки. Если сохранить 

пропорцию, то в Украине нужно посадить более миллиона человек. 
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(…) Рецепт несложный, уже показал свою эффективность в других 

странах, есть много советников, готовых подсказать. 

(…) Необходимо, чтобы все прошли через аттестацию: если кто-то из 

прежних чиновников пройдет – останется. Хотя, если верить Кахе 

Бендукидзе (а я ему верю), то, например, в Грузии тех, кого вначале оставили 

(примерно не более 20%), пришлось потом все равно поменять (Еще три 

месяца, и про президента с премьером можно будет говорить «рыба 

гниет с головы» − глава ЕВА // Новое время 

(http://nvua.net/publications/eshche-tri-mesyaca-i-pro-prezidenta-s-premerom-

mozhno-budet-govorit-ryba-gniet-s-golovy-prezident-eva--30442.html). – 2015. – 

22.01).   

 

Суддя Вінницького окружного адмінсуду, експерт Реанімаційного 

Пакету Реформ Михайло Жернаков:  

(…) Текст коаліційної угоди Верховної Ради VIII скликання передбачає 

декілька досить перспективних напрямів реформування судової системи. Це 

є чималим успіхом і свідчить одночасно про наявність політичної волі в 

учасників парламентської коаліції щодо впровадження цих кроків та взяття 

цими політиками на себе зобов’язань втілити їх у життя в найкоротші строки. 

Підтвердженням цього стало досить екзотичне рішення ВР від 13 січня 

2014 року про прийняття за основу обох законопроектів щодо судової 

реформи: одного – розробленого робочою групою Реанімаційного пакету 

реформ разом із Міністерством юстиції України, іншого – внесеного 

президентом України. 

Доводиться констатувати, що ці законопроекти досить різні. І не 

зрозуміло, який сам текст усе-таки візьмуть за основу до другого читання. 

Але є дещо, що об’єднує два законопроекти – це відсутність достатньої 

комунікації щодо їхнього змісту. Очевидним є, що настільки важливу 

реформу не можна робити тишком-нишком. Навіть у випадку розробки 

ідеального законопроекту або їх пакету, до них не буде жодної довіри в 

суспільстві, якщо народ не буде обізнаний у тому, які саме положення 

старого закону заважали побудувати справедливу систему правосуддя, і як 

саме новий закон може цю ситуацію змінити. 

(…) Якщо подивитися на ті судові справи, які викликають найбільший 

суспільний резонанс – справи Євромайдану й Автомайдану, Садовника, 

Лозинського тощо, – можна помітити, що всі вони мають політичне 

забарвлення: якщо прямо не стосуються політики, то однозначно пов’язані з 

інтересами тих чи інших державних діячів. Натомість, претензій до 

упередженості чи непрофесійності суду під час розгляду пересічних справ, не 

пов’язаних із політичною кон’юнктурою, як правило, не виникає. 

Усе це свідчить про те, що головною проблемою в судовій системі є 

залежність суддів і судів від політичної влади. (…) Останнє, своєю чергою, 

обумовлено законодавчими положеннями щодо участі політичної влади у 

формуванні кваліфікаційно-дисциплінарних суддівських органів, а також 
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вирішальної участі президента й ВР у кар’єрі судді – його призначенні, 

звільненні, переведенні до інших, у тому числі вищих, судів. (…) 

Для того щоб судова влада в Україні була спроможна належним чином 

виконувати свою головну функцію «захищати права людей і утверджувати 

верховенство права», потрібна ще низка інших заходів:  

– забезпечення ефективної системи реагування на повідомлення про 

тиск на суд;  

– антикорупційні заходи;  

– реформа юридичної освіти;  

– модернізація й гармонізація процесуального законодавства;  

– збільшення розміру суддівської винагороди й заробітної плати 

працівників суду (…) (Необхідний мінімум судової реформи // Українська 

правда (http://www.pravda.com.ua/columns/2015/01/20/7055758/). – 2015. – 

20.01). 

 

Президент консалтингової фірми «Providence Group» Володимир 

Паславський: 

(…) В аналізі закону (про Державну службу, − ред.) було підраховано 

правові терміни, конвенції, цінності або концепти, словом – принципи, які є 

важливими для закордонних адміністративних законів. 

І такий аналіз показав – деякі важливі правові західні принципи навіть і 

не згадуються в законі. А ті, що згадуються – не завжди прописуються у тому 

самому значенні як це робиться в закордонних законах. 

Приміром, в документі бракує такого принципу, як «підзвітність». На 

Заході підзвітність є багатогранним принципом відповідальності, який має на 

увазі, що держслужбовець є підзвітний громадянам, своїм безпосереднім 

керівникам, міністру, депутатам в комісіях, тощо. (…) 

Без чіткого прописання «підзвітності», закон втрачає свою дієвість. (…) 

Інший важливий принцип, про який «забули» – «дискреційні 

повноваження» держслужбовців або надання держслужбовцям свободи діяти 

на власний розсуд. 

Для країни з «кодексною» правовою системою, це мабуть найважчий 

для розуміння принцип, але активність та працездатність держслужби в ХХІ 

столітті залежить від правильного балансу між дискреційними 

уповноваженнями та політичним керуванням держави. 

Іронічно, але саме такі сили є обов’язковими для того, щоб вивести 

Україну з «ручного і корумпованого режиму» керування держави і ввести її у 

системний режим керування. 

Уповноважуючи держслужбовця такими силами, йому надається 

можливість на місці приймати певні рішення, і йому вже не буде потрібно 

бігати до своїх керівників, щоб отримати «відмалку». 

Зрозуміло, що в кабінетах вищого керівництва за закритими дверима, 

корупція має більше розв’язані руки, ніж за столиком у приймальні. (…) 

Отже, в теперешній редакції закон про держслужбу є малоефективним. 

Надіємося, що зацікавленні установи доопрацюють його разом з законом про 



 48 

центральні органи виконавчої влади. Цих два закони потрібно 

«реформувати» одночасно. 

Своєю чергою вважаємо необхідним: відмінити посади політичних 

заступників; докладніше прописати функцію держслужби у координації 

програм з іншими міністерствами, ВРУ, АП; наблизити закон про 

держслужбу до західних стандартів, на яких базується робота держслужби, та 

надати дискреційні повноваження, перед тим навчивши держслужбовців 

використовувати цей інструмент (Недолуга реформа держслужби // 

Українська правда (http://www.pravda.com.ua/columns/2015/01/20/7055700/). 

– 2015. – 20.01). 

 

Председатель Верховного суда Украины Ярослав Романюк: 

Вы знаете, что после принятия закона «О судоустройстве и статусе 

судей» 2010 г. Верховный суд имеет право проверять только, правильно ли 

применены нормы материального права кассационными судами. И только в 

том случае, если тот же кассационный суд позволит передать дело на 

рассмотрение Верховного суда. 

Оба законопроекта − и президентский законопроект, и законопроект 

«Самопомочи», взятые за основу, предусматривают, что Верховному суду 

возвращается право самостоятельно решать, какие дела рассматривать, − так 

называемая процедура допуска. Это положительное изменение и 

одновременно общественно важный вопрос, ведь нынешняя процедура 

допуска порождает в обществе недоверие к объективности: сейчас человек 

ждет, пока специализированный кассационный суд, который, собственно, и 

принимал решения, определяет, разрешать ли высшей судебной инстанции в 

государстве − Верховному суду Украины − проверку этого решения, или нет. 

(…) 

Возвращение Верховному суду полномочий обобщения судебной 

практики также можно считать позитивом, поскольку основной 

обязанностью Верховного суда как высшего судебного учреждения является 

обеспечение единства судебной практики в государстве. Ведь, если суд 

оторван от системы, не владеет ситуацией внутри системы, не знает о 

тенденции развития практики − выполнять такую функцию невозможно. (…) 

К сожалению, законопроекты не предусматривают никаких 

превентивных средств, которые бы давали Верховному суду возможность не 

только исправлять допущенные судами ошибки, но и делать так, чтобы суды 

ошибок не допускали, заранее направлять судебную практику в единое, 

правильное русло. (…) 

Неоспоримым преимуществом законопроектов является значительное 

расширение и дифференциация видов дисциплинарной ответственности в 

отношении судей вплоть до применения финансовых санкций. (…) 

Аттестацию судей я также считаю позитивным нововведеним. (…)  

Мы предлагали на местном уровне создать региональные 

квалификационные комиссии судей, в состав которых вошли бы и 

представители гражданского общества, например известные юристы (…). 
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Эта судебная реформа предлагает большую прозрачность, открытость 

судов. (….) Для более радикальных, глубинных изменений, для более 

ощутимых результатов необходимы конституционные изменения. Поэтому 

слишком быстрых результатов пока ожидать не стоит. Да и не столько от 

самого факта принятия закона зависят результаты, а от того, насколько 

своевременно и эффективно этот закон будет внедряться (…). 

На уровне закона судебная реформа этой проблемы не решит. 

Независимость судей закреплена в Конституции Украины, но в той же 

Конституции предусмотрено, что отбор судейских кадров происходит при 

участии представителей других ветвей власти. Пока будет так, возможность 

применения политического влияния на судей будет оставаться (…) (Ярослав 

Романюк: «На уровне закона судебная реформа не решит проблемы 

политического влияния на суды» // РБК Украина 

(http://www.rbc.ua/rus/interview/politics/yaroslav-romanyuk-sudebnaya-

reforma-ne-reshit-problemy-politicheskogo-20012015095600). – 2015. – 20.01). 

 

Председатель Совета судей Украины Валентина Симоненко: 

В принятых законопроектах есть много позитивных нововведений как 

для судей, так и для общественности. В первую очередь хочется отметить, 

что в двух законопроектах есть нормы о расширении полномочий 

Верховного суда Украины. Это очень важно. (…) 

С моей точки зрения, положительным является возврат к 

квалификационным классам судей. К сожалению, сегодня многие судьи, 

несмотря на то, что они обязаны проходить профессиональную подготовку и 

повышать свой профессиональный уровень в школе судей, относятся к этому 

достаточно формально. (…) 

Еще можно отметить позитивное новшество законопроекта № 1497, 

что при избрании судьи бессрочно предусмотрен мониторинг образа его 

жизни. При бессрочном избрании это очень правильная норма. Такой 

мониторинг будет полезен и во время всей работы судьи. (…) 

С моей точки зрения, самое болезненное то, что мы не смогли внести в 

этот закон управление судебной системой единым органом. Мы понимаем, 

что это вопрос больше конституционного регулирования. Хотя и в этом 

законопроекте можно было бы сделать шаг вперед (…) (Валентина 

Симоненко: «Мониторинг образа жизни судьи будет полезен во время 

всей его работы» // РБК Украина 

(http://www.rbc.ua/rus/interview/politics/valentina-simonenko-monitoring-

obraza-zhizni-sudi-budet-19012015090600). – 2015. – 19.01). 

 

Председатель группы польских экспертов-советников по вопросам 

реформы самоуправления и децентрализации в Украине, бывший мэр 

Варшавы Марцин Свенцицкий: 

В Украине наблюдается определенный прогресс в проведении 

реформы местного самоуправления. 
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Есть какая-то общая политическая воля, но есть определенный дефицит 

способности выполнения этой и других реформ. Кроме того, следует 

отметить, что Украина находится в очень сложной ситуации военной, 

экономической, финансовой, коррупционной. (…) 

В Украине не хватает взаимного доверия между субъектами 

политического процесса. Здесь есть также проблема политической 

способности проведения реформ, и это большой вызов (В Украине есть 

прогресс в проведении реформы местного самоуправления, − польский 

эксперт // РБК Украина (http://www.rbc.ua/rus/news/politics/v-ukraine-est-

progress-v-provedenii-reformy-mestnogo-samoupravleniya--19012015161600). – 

2015. – 19.01). 

 

Председатель Антикоррупционного комитета Майдана Алексей 

Исаев: 

Что касается первых шагов на посту (директора Национального 

антикоррупционного бюро Украины, − ред.), то надо идти в Генпрокуратуру 

и требовать объяснения, почему до сих пор нет результата по делам, которые 

касаются коррупции. Также нужно идти и в МВД. То есть первоочередной 

диалог должен быть с правоохранительными органами. Надо провести их 

аудит. Что касается сроков, то юридический аудит, я думаю, может занять не 

более двух месяцев, а экономический аудит, обязательно нужно провести в 

Минздраве, в «Укрзализныце», НАК «Нафтогаз Украины» − это займет до 

трех месяцев. 

Главным оружием в борьбе с коррупцией должно быть внесение 

изменений в ряд законов, которые дают разрешение на коррупцию. 

У нас в стране создана такая система, что многие вынуждены брать 

взятки, чтобы прокормить семью. (…) У нас это, вообще, введено в систему: 

если человек ничего на работе не украдет, то ему не будет на что прожить. 

Надо максимально сократить общение населения с чиновниками. 

Работа должна вестись через электронную систему. У нас это все в принципе 

есть. Ведь есть проект электронного правительства, есть даже электронный 

бюджет. То есть это уже достаточно давно разработано, но нет 

заинтересованности во внедрении этого. Потому есть понимание, что как 

только мы это введем, то 30% коррупционной составляющей будет 

разрушено за один день. 

Директор НАБУ должен отчитываться перед общественностью за свою 

деятельность каждые три месяца. 

Ведь если не будет системы отчета, то у человека фактически будет 

безграничная власть (Антикоррупционному бюро хватит 2 месяца, чтобы 

проверить ГПУ на предмет коррупции – эксперт // UAZMI 

(http://uazmi.net/article/159943280991). – 2015. – 18.01). 

 

Експерт з конституційного права Олександр Москалюк: 

(…) Коли в Польщі проводилися реформи, то Сенат фактично 

працював без канікул. Тому що будь-яка реформа супроводжується 
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прийняттям рішень, в тому числі, у формі закону. Без цього неможливо 

провести жодної реформи. Це перший етап. І, звичайно, поки ми не можемо 

говорити про реальність політичної волі, тому що реально закони, які ми 

можемо віднести принаймні до децентралізації, не прийняті. Був один проект 

внесення змін до Конституції України. Але насправді цей проект повинен 

починатися не стільки з змін до Конституції, як змінами до Бюджетного 

кодексу, змінами до Податкового кодексу, змінами в облаштуванні судової 

влади. Це ті три основні закони, які в першу чергу потрібно змінити, щоб 

почалася реальна реформа місцевого самоврядування. 

(…) Потрібен окремий спеціальний орган, який буде виведений за межі 

Кабінету міністрів. Бо дуже часто виникають ситуації – знову ж польський 

досвід це підтверджує, – коли проявляється конфлікт інтересів у будь-якого 

міністерства. Адже їх структура передбачає в принципі централізацію. Існує 

таке діалектичне протиріччя, від якого нам нікуди подітися. 

(…) Крім експертів, ще однією складовою успішної реформи мають 

бути люди, які її втілюють на місцях. Це депутати місцевих рад. У гмінах же 

повністю змінилася система роботи. Тому на курсах викладали, насамперед, 

менеджмент. Адже перша проблема, яка виникає дуже часто навіть у межах 

нашої України – це компетентність прийняття рішень.  

(…) Щоб люди могли скористатися реформою, потрібно вниз передати 

їм повноваження. Думаю, що Європа нам надасть кошти для низової 

популяризації реформи серед населення (…) (Експерт Олександр 

Москалюк: «Коли в Польщі проводилися реформи, Сенат працював без 

канікул» // Сегодня.ua (http://ukr.segodnya.ua/politics/pnews/aleksandr-

moskalyuk-kogda-v-polshe-provodilis-reformy-to-senat-fakticheski-rabotal-bez-

kanikul-584225.html). – 2015. – 17.01). 

 

Старший економіст CASE Україна Володимир Дубровський: 

(…) Реформи потрібно доручити не бюрократам, а реформаторам. А це 

− зовсім різні люди, починаючи від необхідних кожній професії особистих 

якостей (обережність у бюрократа − рішучість і широта мислення у 

реформатора) і закінчуючи очевидним для всіх, крім совка, конфліктом 

інтересів: ну не може орган влади сам під себе виписувати положення про 

себе. 

До того ж, при наявності старих порядків не вистачає людей, здатних 

мислити в нових категоріях. Реформатор повинен володіти власним чітким 

баченням реформ і мати свою команду, інакше він або не затримається на 

посаді, або стане чиєюсь маріонеткою (Бюрократи не зможуть провести 

необхідні країні реформи − експерт // ZN.UA 

(http://dt.ua/POLITICS/byurokrati-ne-zmozhut-provesti-neobhidni-krayini-

reformi-161576_.html). – 2015. – 17.01). 

 

Адвокат Микола Сірий: 

(…) Як правило, або Верховна Рада, або Президент створюють 

комісію, до якої входять люди з різним розумінням і ступенем бажання 
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реформування, люди, які несуть в собі різні інтереси, пов’язані з різними 

етапами перетворень. 

І те, що вони пропонують, є неузгодженим і соціально марним. 

Найголовніше, що після прийняття цих змін, напрацьованих подібними 

комісіями, ніхто не несе за це відповідальність. Спробуйте назвати прізвища 

людей, які своїм ім’ям відповідають за все те, що вони написали і 

запропонували в частині змін у судовій системі? Таких імен немає (…) 

(Адвокат: В Україні ніхто не несе відповідальності за реформи // UAZMI 

(http://uazmi.org/article/231036224997). – 2015. – 17.01). 

 

Американський фінансист та філантроп Джордж Сорос: 

Ми вивчаємо можливість інвестування в Україну. (...) Важливий сектор 

– пов’язаний з енергоефективністю. (…) 

Цей сектор потребує інвестицій, але водночас він потребує реформ в 

«Нафтогазі» (Сорос планує значні інвестиції в Україну // Європейська 

правда (http://www.eurointegration.com.ua/news/2015/01/16/7029727/). – 2015. 

– 16.01). 
 

Представитель Госдепартамента США Джефф Ратке: 

В Соединенных Штатах приветствуют достижения Украины за 

прошедший 2014 год. 

Украина ушла чрезвычайно далеко за это время, следуя чаяниям людей. 

(…) Нынешнее правительство остается приверженным к проведению важных 

реформ. За прошедший год были проведены честные и свободные 

президентские и парламентские выборы, подписано Соглашение об 

ассоциации с ЕС, предприняты меры в сфере борьбы с коррупцией (…) 

(Госдеп: США приветствуют приверженность Украины к проведению 

важных реформ // Гордон (http://gordonua.com/news/worldnews/Gosdep-

SSHA-privetstvuyut-priverzhennost-Ukrainy-provedeniyu-vazhnyh-reform-

61623.html). – 2015. – 16.01). 

 

Правозахисник та член конкурсної комісії з відбору кандидатів на 

посаду директора НАБ Євген Захаров: 

Важливо щоб людина мала ринкову ідеологію в голові, бо насправді 

корупція – це замінник ринку у нас, реального ринку немає і тому процвітає 

корупція, людина яка буде очолювати це бюро, має це розуміти. 

Голова ГО «Центр протидії корупції» Віталій Шабунін: 

(…) Ми для того і обрали комісію з авторитетів. Ми довіряємо цим 

авторитетам, а не посадовим особам. Ці авторитети обирають одного, і лише 

його підписує президент. І парламент, взагалі, не має бути причетний до 

затвердження директора Антикорупційного бюро. 

Найбільша загроза Антикорупційного бюро – це те, що нова інституція 

буде наповнена старими людьми. Якщо це буде так, то ми будемо першими 

опонентами цього органу. Ми, які боролися за його створення (Національне 
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антикорупційне бюро: надія є? // Радіо Свобода 

(http://www.radiosvoboda.org/content/article/26796849.html). – 2015. – 16.01). 

 

Відновлення інфраструктури звільнених територій 

 

ОФІЦІЙНА ІНФОРМАЦІЯ 

 

Віце-прем’єр-міністр − Міністр регіонального розвитку, 

будівництва та житлово-комунального господарства Геннадій Зубко: 

Уряд разом із СБУ опрацьовує питання віднесення міста Авдіївки та 

інших прилеглих до нього населених пунктів до переліку населених пунктів, 

на території яких здійснюється антитерористична операція.  

Узгоджені пропозиції будуть винесені в установленому порядку на 

розгляд Уряду до 26 січня (Питання про включення Авдіївки та прилеглих 

пунктів до зони АТО буде вирішено до 26 січня, − Геннадій Зубко // 

Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247889826&cat_id=2

44276429). − 2015. − 22.01). 

 

У ході робочої поїздки по Україні Голова правління Пенсійного 

фонду України Олексій Зарудний 21-22 січня ц. р. побував у Черкасах, 

Кіровограді та Запоріжжі і провів робочі наради в головних управліннях 

Фонду.  

У Запоріжжі під час наради в головному управлінні Фонду зроблено 

наголос на забезпечення максимальної оперативності, роботи на 

випередження при вирішенні питань пенсійного забезпечення осіб, 

переміщених з тимчасово окупованих територій або зони проведення 

антитерористичної операції на Сході України (Голова правління Пенсійного 

фонду України відвідав Черкаську, Кіровоградську та Запорізьку області // 

Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247890228&cat_id=2

44277212). − 2015. − 22.01). 

 

Європейський союз готується збільшити свою гуманітарну 

допомогу людям, які постраждали від конфлікту в Україні.  

Щоб обговорити з українською владою невідкладні заходи у цьому 

напрямі, до України прибуває Європейський комісар з гуманітарної 

допомоги та управління в кризових ситуаціях Христос Стиліанідес. Його 

візит відбудеться 26-27 січня. 

Європейський комісар з гуманітарної допомоги та управління в 

кризових ситуаціях Христос Стиліанідес: 

Я дуже стурбований ситуацією з тисячами українців, які опинилися у 

справжній гуманітарній кризі через конфлікт. Зима робить їхнє виживання 
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ще значнішим; особливо суворою вона є для переміщених осіб, дітей, літніх 

людей та найбідніших верств населення. 

(…) Єврокомісія готує спільний з країнами-членами гуманітарний 

пакет, який є черговим знаком того, що Захід підтримує український народ 

(ЄС збільшить допомогу переселенцям з Донбасу: в Україну їде 

єврокомісар з гуманітарної допомоги // Українська правда 

(http://www.eurointegration.com.ua/news/2015/01/22/7029939/). − 2015. − 

22.01). 

 

22 січня, у День Соборності України, за дорученням Президента 

України та рішенням РНБО, рятувальники ДСНС відправили 24 

вантажівки з гуманітарною допомогою, сформованою Урядом, з 

м. Харків та м. Павлоград Дніпропетровської області у Донецьку та 

Луганську області. 

Гуманітарна допомога, а це 330 тонн, буде передана Донецькій та 

Луганській обладміністраціям, які зараз ведуть переговори щодо адресної 

доставки гуманітарної допомоги на підконтрольні бойовикам території.  

Продукти харчування для жителів Донбасу були зібрані спільними 

зусиллями рятувальників ДСНС України, жителів регіонів України, 

благодійних та волонтерських організацій, сільськогосподарських та 

фермерських підприємств. Координацію всіх необхідних заходів, пов’язаних 

з доставкою вантажу, здійснюють Віце-прем’єр-міністр – Міністр 

регіонального розвитку, будівництва та житло-комунального господарства 

Геннадій Зубко та Голова Державної служби з надзвичайних ситуацій Сергій 

Бочковський (У День Соборності України рятувальники доставляють на 

Схід 330 тонн гуманітарної допомоги зі всіх областей // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247887778&cat_id=2

44277212). − 2015. − 22.01). 
 

Переселенці зі Сходу України – 84 сім’ї, половина з яких – 

багатодітні сім’ї, та три сім’ї з дітьми з особливими потребами (всього 

383 особи) тепер проживатимуть у комфортному містечку у Харкові, 

спорудженому саме для тимчасового проживання внутрішньо 

переміщених осіб. Це модульне містечко, яке складається з 10 будинків 

квартирного типу (100 житлових модулів), 3 гуртожитків (84 модулі), пральні 

(2 модулі) і адміністративно-господарського блоку (3 модулі). Тимчасове 

житло укомплектоване ліжками, шафами, матрацами, наматрацниками, 

постільним приладдям, столами, стільцями, кухонним інвентарем, 

холодильниками, засобами особистої гігієни, санвузлами відповідно до 

запланованої чисельності людей. Окреме житло додатково обладнане 

санвузлами для людей з обмеженими можливостями. Все це – допомога, 

надана Україні Німеччиною (У Харкові відкрили містечко для внутрішньо 

переміщених осіб. На черзі відкриття ще шести таких містечок в 

регіонах // Урядовий портал 
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(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247888994&cat_id=2

44276429). − 2015. − 22.01). 

 

Віце-прем’єр-міністр України Геннадій Зубко: 

Транзитне містечко, яке збудоване у Харкові – це сучасний житловий 

комплекс, який має комфортні умови проживання, повністю 

укомплектований меблями та має всі комунікації. Побудові цього житлового 

комплексу передувало чимало зустрічей, які як Президент України, Уряд 

України, так і Державна служба України з надзвичайних ситуацій проводили 

з німецькими колегами. (…) 

Уряд України нині робить все можливе для того, аби гарантувати 

жителям зі Сходу України нормальні умови проживання. Саме тому ми 

доклали максимум зусиль задля того, аби якомога швидше спорудити 

транзитні містечка. (…) 

Заступник Глави Адміністрації Президента України Ростислав 

Павленко: 

Президент України постійно контролює ситуацію щодо надання 

допомоги тимчасово переміщеним особам. Українська влада надзвичайно 

вдячна німецькому Уряду, який підтримує українців та постійно надає 

гуманітарну допомогу для жителів Сходу України (Саме завдяки підтримці 

німецьких друзів відсьогодні жителі зі Сходу України проживатимуть у 

сучасному транзитному містечку, − Сергій Бочковський // Урядовий 

портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247889537&cat_id=2

44277212). − 2015. − 22.01). 

 

Вице-премьер-министр – министр регионального развития, 

строительства и жилищно-коммунального хозяйства Украины Геннадий 

Зубко: 

Планируется в ближайшее время открыть, в течение двух первых декад 

февраля, и закончить на протяжении февраля все городки, которые есть в 

Никополе, Павлограде, Днепродзержинске, Кривом Роге и в самом городе 

Запорожье (Все модульные городки для переселенцев из Донбасса обещают 

открыть до конца февраля // UAZMI 

(http://uazmi.net/article/5644126395500847). − 2015. − 22.01). 

 

Залізничники розпочали відновлювальні роботи на перегоні, де 

учора стався вибух та зійшли з рейок вантажні вагони. Щоб укластися у 

стислі терміни, працюватимуть цілодобово – вночі використовуватимуть 

штучне освітлення.  

Ремонтні роботи здійснюватимуться у три етапи. Спочатку буде 

очищено колію від пошкодженого рухомого складу, потім залізничники 

проведуть відновлювальні колійні роботи та розпочнуть відбудову мостового 

переходу. 
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Начальник відділу поточного утримання департаменту колії 

Укрзалізниці Володимир Чемеринський: 

Загалом за час проведення АТО на Донецькій залізниці (йдеться про 

територію, яку контролюють як органи державної влади України, так і 

незаконні збройні формування) було зафіксовано 328 випадків пошкодження 

залізничної колії. Поки що залізничники не мають можливості відновити 

колію у 60 місцях. (…) 

Унаслідок бойових дій у Донецькій і Луганській областях орієнтовно 

постраждали до 1,5 тис. об’єктів транспортної інфраструктури, для 

відновлення яких, за попередніми підрахунками, необхідно понад 850 млн 

грн, з них лише 414 об’єктів розташовані на контрольованій території, 

причому 242 приведені до робочого стану, а інші планується відновити у 

2015 р. 

(…) За оцінками фахівців, вартість усунення вказаних пошкоджень, з 

урахуванням виконаних робіт, перевищує 10,5 млн грн (…) (Залізничники 

розпочали відновлювати пошкоджений міст на перегоні Комиш-Зоря-

Розівка  // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247887032&cat_id=2

44277212). − 2015. − 21.01). 

 

Віце-прем’єр-міністр – Міністр регіонального розвитку, 

будівництва та житлово-комунального господарства Геннадій Зубко: 

Місія Європейського Союзу, Організації Об’єднаних Націй та 

Світового банку завершує роботу над проведенням оцінки шляхів 

відновлення та розбудови миру в Україні. У третій декаді лютого місія готова 

буде представити документ з рекомендаціями Уряду України.  

Оцінка шляхів відновлення та розбудови миру, проведена місією, стане 

частиною Плану відновлення країни на 2015–2017 роки, підготовка якого 

ведеться. 

Першочергово необхідно відновити інфраструктуру та системи 

життєзабезпечення населених пунктів, які зазнали руйнувань внаслідок дій 

бойовиків. Важливо створення умов для повернення людей, які вимушено 

покинули свої домівки на Сході України. Крім того гострим залишається 

питання працевлаштування переміщених осіб (Оцінка шляхів відновлення 

миру, проведена місією ЄС, ООН і Світового банку, стане частиною 

Плану відновлення країни, − Г. Зубко // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247882965&cat_id=2

44276429). − 2015. − 20.01). 

 

Посол Японії в Україні Шігекі Сумі: 

Японія має намір виділити 300 млн доларів додаткової економічної 

допомоги Україні. 

Ці гроші спрямують на поповнення валютних резервів України. Крім 

того, японські гранти на 16,6 млн дол США будуть спрямовані на 

відновлення Сходу (Японія надасть Україні $300 млн доларів допомоги та 
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гранти для Донбассу // Сегодня.ua. 

(http://ukr.segodnya.ua/economics/enews/yaponiya-predostavit-ukraine-300-

mln-dollarov-pomoshchi-i-granty-dlya-donbassa-585695.html). − 2015. − 20.01). 

 

Станом на 19 січня 2015 року, за даними структурних підрозділів 

соціального захисту населення обласних та Київської міської державних 

адміністрацій, взято на облік 901 281 переселенця або 638 301 сім’ю з 

Донбасу і Криму.  

253 294 сім’ї звернулися за призначенням грошової допомоги, 228 061-

й з них допомогу призначено, а 182 684-м – вже й виплачено. 

Всього ж отримувачам перераховано 357 млн гривень (Обліковано 

понад 900 тис. переселенців, − Мінсоцполітики // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247882916&cat_id=2

44276429). − 2015. − 20.01). 

 

Крупи, цукор, консерви і теплий одяг для жителів Донецька 

зібрали в польському місті Томашув-Любельський. Ініціював збір – 

місцевий бургомістр. Щоб завантажити повний мікроавтобус – 

двадцятитисячному містечку знадобилося всього два тижні. Сьогодні перша 

гуманітарна допомога, зібрана пересічними поляками, перетнула український 

кордон. 

Привезену з Польщі гуманітарку перепаковують у прикордонній Раві-

Руській. Транспортуванням у зону бойових дій займеться місцева мерія. А 

вже жителям Донецька допомогу роздадуть волонтери. 

Міський голова Рави-Руської Ірина Верещук: 

Акція буде тривалою, ми будемо робити це систематично. Є багато 

підтверджень із Польщі, що люди готові робити систематично, збирати там. 

У них є цілі пункти, які збиратимуть ці товари і передаватимуть сюди. А я в 

свою чергу зобов’язуюсь, щоб він дістався туди, де його найбільше чекають. 

За планом, перша партія польської гуманітарної допомоги прибуде в 

Донецьк вже до кінця тижня. Наступного разу, крім їжі та одягу, поляки 

обіцяють привезти і медикаменти (Перша гуманітарна допомога, зібрана 

пересічними поляками, перетнула український кордон // Сегодня.ua. 

(http://ukr.segodnya.ua/regions/donetsk/pervaya-gumanitarnaya-pomoshch-

sobrannaya-ryadovymi-polyakami-peresekla-ukrainskuyu-granicu-

585796.html). − 2015. − 20.01). 

 

Прем’єр-міністр Польщі Ева Копач: 

Польща надасть Україні кредитної допомоги на 100 млн євро. 

Допомога може використовуватись Україною на проекти щодо 

відновлення Донбасу та на заходи щодо підтримки реформ (Польща 

надасть Україні кредитну допомогу на 100 млн євро // Європейська правда 

(http://www.eurointegration.com.ua/news/2015/01/19/7029815/). – 2015. – 

19.01). 
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Премьер-министр Польши Ева Копач:  

Польша подготовила специальные стипендии для украинских 

студентов с Донбасса. Уже в прошлом году сто украинских студентов с 

Донбасса начали обучение в польских вузах. 

В то же время специальный орган, состоящий из представителей 

польских министерств внутренних и иностранных дел занялся вопросом 

оказания помощи полякам с Донбасса (Польша выделит 500 

дополнительных стипендий для студентов с Донбасса − Е.Копач // 

Луганский Радар (http://lugradar.net/2015/01/57354). − 2015. − 19.01). 

 

Уповноважений Президента України з мирного врегулювання 

ситуації у Донецькій і Луганській областях Ірина Геращенко: 

Черговий гуманітарний вантаж для Донбасу, сформований Урядом за 

дорученням Президента. 

За словами Уповноваженого, цього разу на Донбас відправиться 23 

машини з продуктами з різних регіонів України загальною вагою 330 тонн. 

Три колони вирушать з Харкова до Сєвєродонецька, Красноармійська 

та Павлограду, а вже звідти за допомогою служби з надзвичайних ситуацій та 

місцевих адміністрацій до тих селищ, які сьогодні найбільше потерпають від 

обстрілів бойовиків. 

Керівники Донецької та Луганської ОДА Олександр Кіхтенко та 

Геннадій Москаль проводять роботу для того, щоб спробувати адресно 

доставити частину цього вантажу в соціальні установи, які знаходяться на 

підконтрольних бойовикам територіях (…) (У День Соборності на Донбас 

відправиться черговий гуманітарний вантаж − Ірина Геращенко // 

Президент України Петро Порошенко 

(http://www.president.gov.ua/news/32080.html). – 2015. – 19.01). 

 

На Дніпропетровщині зареєстровано 59,6 тис. переселенців з 

Донбасу і Криму.  
Зокрема, пенсіонери, сім’ї з дітьми та малозабезпечені сім’ї з числа 

переселенців вчасно отримують належні державні соціальні виплати за 

місцем фактичного проживання на території Дніпропетровської області. 

Крім того, особи, які зареєструвалися у підрозділах соціального 

захисту населення, отримують грошову допомогу для покриття витрат на 

проживання, у тому числі на оплату житлово-комунальних послуг. У 

2014 році таку допомогу отримали 15,9 тис. сімей загальною сумою 33,6 млн 

гривень (На Дніпропетровщині зареєстровано 59,6 тис. переселенців з 

Донбасу і Криму // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247876073&cat_id=2

44277216). – 2015. – 17.01). 
 

Психологи Головного управління ДСНС України у Полтавській 

області постійно проводять індивідуальні консультації з жителями, які 

прибули зі Сходу України.  
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Психолог ГУ ДСНС України у Полтавській області Юлія Фалєєва: 

Ми багато зусиль спрямовуємо на надання допомоги матерям, 

намагаємося відновити їх віру у майбутнє, зменшити переживання та страхи, 

направити їх енергію у мирне, творче русло. Відомо, що емоційний стан 

дітей дошкільного віку сильно залежить від стану матері, тому під час 

консультацій особливу увагу приділяємо саме їх емоціям та почуттям. 

Звичайно, дітям також приділяється достатньо уваги (…) (Полтавська 

область: Психолог ДСНС надала психологічну допомогу родині 

переселенців зі Сходу країни // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247875755&cat_id=2

44277212). – 2015. – 17.01). 

 

Одним із пріоритетних напрямів діяльності Мінсоцполітики є 

забезпечення оздоровлення та відпочинку дітей із постраждалих районів 

Донецької та Луганської областей.  
На запрошення Уряду Республіки Австрія та при сприянні 

Міністерства соціальної політики Міжнародною благодійною організацією 

«Благодійний фонд «СОС Дитяче Містечко» організовано виїзд 7 січня 196 

дітей на оздоровлення та відпочинок до Австрії (Триває оздоровлення та 

відпочинок в Австрії дітей з Донбасу // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247875954&cat_id=2

44276429). – 2015. – 17.01). 
 

Міністерство охорони здоров’я України виконало своє 

зобов’язання щодо оперативного затвердження та передачі до Кабінету 

Міністрів України проекту постанови про забезпечення ліками хворих 

на ВІЛ/СНІД та туберкульоз, які залишаються на непідконтрольних 

територіях у Донецькій та Луганській областях.  

Документ, який вже 16.01.2015 р. був направлений до Кабміну, 

визначає порядок взаємодії центральних органів виконавчої влади, основних 

реципієнтів програм Глобального фонду для боротьби із СНІДом, 

туберкульозом та малярією в Україні та інших організацій щодо надання 

допомоги окремим категоріям населення на тимчасово неконтрольованих 

територіях Донецької та Луганської областей шляхом забезпечення 

постачання лікарських засобів та виробів медичного призначення для 

лікування хворих на ВІЛ/СНІД, туберкульоз у тому числі наркотичних 

препаратів для потреб замісної підтримувальної терапії, закуплених за кошти 

гранту Глобального фонду для боротьби зі СНІДом, туберкульозом та 

малярією (МОЗ докладає усіх зусиль для забезпечення ліками хворих на 

СНІД та туберкульоз у Донецькій та Луганській областях // Урядовий 

портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247876251&cat_id=2

44277212). – 2015. – 17.01). 
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З метою реалізації прав громадян України на пенсійне 

забезпечення управління Фонду в Донецькій області, що перебувають на 

підконтрольній території, прийняли 345,5 тис. заяв від пенсіонерів, які 

змінили фактичне місце проживання для отримання пенсійних виплат. 
Загальна кількість переселених і поставлених на облік пенсіонерів, яким 

поновлено і виплачено пенсію, становить 443,9 тис. (У контрольованих 

Україною районах Донецької області поновлено виплату пенсій 443,9 тис. 

громадян // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247876535&cat_id=2

44276429). – 2015. – 17.01). 

 

Вице-премьер-министр − министр регионального развития, 

строительства и жилищно-коммунального хозяйства Украины Геннадий 

Зубко: 

На сегодня зарегистрировано 800 тысяч граждан, временно 

перемещенных с оккупированной пророссийскими боевиками территории. 

При этом, реально тех, кто переехал − 650 тыс. человек. 

Очень остро стоит вопрос трудоустройства людей, ощущения ими 

реальной перспективы и своего будущего в Украине. Однако из 650 тысяч по 

поводу трудоустройства обратилось всего 40 тысяч. Трудоустроено около 6 

тысяч (Из сотен тысяч переселенцев трудоустроены всего шесть тысяч 

человек // ZN.UA (http://zn.ua/UKRAINE/iz-soten-tysyach-pereselencev-

trudoustroeny-vsego-shest-tysyach-chelovek-164328_.html). – 2015. – 17.01). 

 

Региональный представитель ВОЗ в Украине Дорит Ницан: 

На востоке Украины, в частности, в Луганске и Донецке не хватает 

лекарств, в больницах нет воды и электричества. Из-за опасной ситуации 

люди не могут пойти к врачу. 

В такой ситуации в стране находятся более пяти миллионов человек, 

включая внутренних переселенцев. У 1 млн человек, которые стали 

переселенцами, часто нет средств на то, чтобы получить платную 

медпомощь. 

Власти Украины обратились к ВОЗ с просьбой оказать содействие в 

закупке лекарств на национальном уровне. В ВОЗ намерены помочь 

украинским властям в создании фармацевтической базы и обеспечить 

медучреждения необходимым запасом лекарств и материалов (ООН: Из-за 

конфликта на Донбассе пять миллионов человек испытывают проблемы 

с медобслуживанием // Гордон (http://gordonua.com/news/war/OON-Iz-za-

konflikta-na-Donbasse-pyat-millionov-chelovek-ispytyvayut-problemy-s-

medobsluzhivaniem-61660.html). – 2015. – 17.01). 

 

Вице-премьер-министр — министр регионального развития, 

строительства и жилищно-коммунального хозяйства Украины Геннадий 

Зубко: 
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(…) Сейчас готовится новое постановление правительства, где 

разработан механизм привлечения средств на компенсации и восстановление 

инфраструктуры из местных бюджетов и других источников, в том числе и 

ЕС.  

Правительство готовит также необходимые изменения в 

законодательстве для упрощения процедуры прохождения средств, 

поскольку в данный момент процедура прохождения финансов критично 

затянута. 

Заниматься восстановлением инфраструктурных объектов Донбасса, 

которые разрушены на 70%, будет Агентство по восстановлению Донбасса. 

Сейчас идет процедура отбора руководителя (В Кабмине объяснили, почему 

не выделяют обещанные деньги на восстановление Донбасса // UAZMI 

(http://uazmi.net/article/515780462545127). – 2015. – 17.01). 

 

Голова Пенсійного фонду Олексій Зарудний: 

Україна здійснює пенсійні виплати жителям Донбасу поки що лише на 

підконтрольних владі територіях. 

Що стосується виплат на непідконтрольній території, то це болісне 

питання. Ми таких можливостей здійснювати виплати на непідконтрольної 

території не маємо. 

(…) У бюджеті Пенсійного фонду на 2015 рік передбачено кошти на 

виплату боргів за попередній рік (це понад 5,5 млрд гривень), так і з 

урахуванням можливості виплати жителям непідконтрольних територій за 

поточний рік. Ці кошти будуть виплачені щойно з’явиться можливість (У 

ПФ є кошти для виплат пенсіонерам на підконтрольних територіях 

Донбасу – Зарудний // Економічна правда 

(http://www.epravda.com.ua/news/2015/01/16/522043/). – 2015. – 16.01). 
 

 

ІНІЦІАТИВИ РЕГІОНАЛЬНИХ ВЛАДНИХ СТРУКТУР ТА 

ГРОМАДСЬКИХ ОРГАНІЗАЦІЙ 

 

В Одессе по адресу Бунина, 12, начал работать хостел для 

вынужденных переселенцев. Поселиться в нем могут только жители 

Донецкой и Луганской областей, а также оккупированного Крыма. 

Особенностью хостела является то, что тут можно остаться лишь на 

несколько дней, немного отдохнуть и позаботиться о своей дальнейшей 

судьбе − найти постоянное жилье и работу (В Одессе переселенцев 

приютят в новом хостеле // Сегодня.ua. 

(http://www.segodnya.ua/regions/odessa/v-odesse-pereselencev-priyutyat-v-

novom-hostele-585710.html). − 2015. − 22.01). 

 

С января текущего года в Донецкой области начал 

функционировать штаб по организации восстановления 

инфраструктурных объектов и жилья. 
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Штаб, цель которого заключается в организации восстановления 

объектов инфраструктуры, жилищного фонда, а также систем 

жизнеобеспечения населенных пунктов, был создан при инициативной 

поддержке непосредственно губернатора Донетчины Александра Кихтенко. 

Руководителем областного штаба был назначен замглавы области 

Александр Кравцов. 

Руководителям городов и районов областной администрацией было 

поручено создать идентичные штабы на подконтрольных территориях. 

Штабы, в свою очередь, должны будут представить областному руководству 

на рассмотрение перечень поврежденных или разрушенных объектов с 

проектно-сметной документацией и экспертными оценками (На Донетчине 

открылся областной штаб по восстановлению жилых и 

инфраструктурных объектов // Восстановление Донбасса (http://restoring-

donbass.com/novosti/3977-na-donetchine-otkryilsya-oblastnoy-shtab-po-

vosstanovleniyu-zhilyih-infrastrukturnyih-obektov/). − 2015. − 22.01). 

 

Харьковская мэрия утвердила тарифную сетку для переселенцев, 

что будут проживать в модульном городке, построенном на средства 

Германии. 

Руководитель департамента жилищного хозяйства мэрии Роман 

Нехорошков: 

На самом деле стоимость одного койко-место должна быть в пределах 

500 гривен, но так как мэрия выделит средства на содержание городка, 

переселенцам нужно будет оплатить только 10-15% от этой суммы, т. е. 50-75 

гривен (Власти Харькова обещают, что жители модульного городка 

будут платить за проживание 50-75 гривен // Восстановление Донбасса 

(http://restoring-donbass.com/novosti/3955-vlasti-harkova-obecshayut-chto-

zhiteli-modulnogo-gorodka-budut-platit-za-prozhivanie-50-75-griven/). − 2015. 

− 22.01). 

 

Европейский Союз готовится увеличить свою гуманитарную 

помощь пораженным конфликтом в Украине. Чтобы обсудить с 

украинскими властями вопросы о неотложных мерах в этом направлении, 

встретиться с жертвами кризиса в восточной Украине и еще раз подтвердить 

солидарность ЕС с пораженными людьми, в Украину прибывает 

Европейский Комиссар по гуманитарной помощи и управления в кризисных 

ситуациях Христос Стилианидес. Его визит состоится 26-27 января (ЕС 

поможет жителям Донбасса пережить зиму // Сегодня.ua. 

(http://www.segodnya.ua/politics/pnews/es-pomozhet-zhitelyam-donbassa-

perezhit-zimu-586246.html). − 2015. − 22.01). 

 

Команда общественной организации SocialBoost при поддержке 

Программы развития ООН запустили интернет-проект redonbass.org − 

онлайн-платформу и мобильные приложения для iOS и Android, 

которые позволяют мониторить разрушения в Донецкой и Луганской 
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области. Вся информация о разрушениях представлена на интерактивной 

карте. Также любой пользователь может сообщить напрямую о своем 

разрушенном доме, больнице, школе. 

Собранные на сайте и в приложениях данные будут передавать 

Агентству по вопросам восстановления Донбасса, чтобы правительство 

могло планировать восстановительные работы, отталкиваясь от самых 

последних сведений. Дополнительно база данных может использоваться для 

привлечения международного финансирования на восстановление 

пострадавших городов и сел Донецкой и Луганской областей, отмечают 

волонтеры. 

Сбор информации осуществляется децентрализованно «из первых уст» 

− при помощи интуитивного интерфейса каждый человек, имеющий 

мобильный телефон и доступ в интернет, может внести свою информацию и 

фотографии пострадавших в результате боевых действий объектов (При 

поддержке ООН в уанете запустился redonbass.org – площадка для 

мониторинга разрушений на Донбассе // AIN.UA 

(http://ain.ua/2015/01/22/559961). – 2015. – 22.01). 

 

Угода про співпрацю між Дніпропетровською 

облдержадміністрацією, зокрема департаментом освіти і науки 

облдержадміністрації, та міжнародним фондом «Save the Children» 

передбачає психологічну та матеріальну допомогу дошкільнятам і дітям 

молодшого шкільного віку. Також за умовами проекту шкільним 

психологам у понад 20 навчальних закладах запропонують пройти курс 

тренінгів з надання психологічної допомоги. 

З моменту початку конфлікту на Сході України до Дніпропетровщини 

звернулися близько 9 тис дітей. Наразі 1,5 тис дітей влаштовані у дитсадки, 

ще 4,5 тис дітей продовжують здобувати освіту в школах області. Діти-

переселенці знаходяться також на оздоровленні у наших таборах. Уже 8 

лютого до нас приїдуть близько 200 дітей з Донеччини, нещодавно вони 

потрапили під обстріли в зоні бойових дій. Усім цим дітям зараз дуже 

необхідна психологічна допомога. 

Загалом, програми міжнародної організації «Save the Children» 

передбачають комплексну адаптацію дітей-переселенців до нового оточення і 

нових життєвих реалій (Дніпропетровщина підписала меморандум про 

співпрацю з міжнародною організацією «Save the Children» // 

Дніпропетровська ОДА 

(http://www.adm.dp.ua/OBLADM/obldp.nsf/document.xsp?id=3ED31F0827CD9

F10C2257DD40055513B). – 2015. – 21.01). 

 

В Лисичанске (Луганская область) откроют центр для 

переселенцев.  

Представитель церкви Христа Спасителя в Северодонецке, дьякон 

Александр Руденко:  

http://www.adm.dp.ua/OBLADM/obldp.nsf/document.xsp?id=3ED31F0827CD9F10C2257DD40055513B
http://www.adm.dp.ua/OBLADM/obldp.nsf/document.xsp?id=3ED31F0827CD9F10C2257DD40055513B
http://www.adm.dp.ua/OBLADM/obldp.nsf/document.xsp?id=3ED31F0827CD9F10C2257DD40055513B
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Уже со следующей недели надеемся открыть центр для переселенцев. 

Первый этаж у нас для семей сделан, где-то пять комнат. Еще один этаж – 

можно сказать барачного типа. Чтобы люди, которые могут приехать в 

Северодонецк, выезжая, могли остаться где-то на ночь, чтобы потом поехать 

дальше на постоянное место. 

Центр рассчитан как на экстренную помощь, так и на длительно 

проживание. 

На общее количество 40 людей мы планируем, а семей – на пять. Уже с 

понедельника у нас есть 4 семьи – 2,3,4 ребенка, которые хотят уже 

поселиться в этом центре (В Лисичанске появится центр для переселенцев 

// Донбасс. Комментарии (http://donbass.comments.ua/news/108833-v-

lisichanske-poyavitsya-tsentr.html). – 2015. – 21.01). 

 

В Свердловске и Червонопартизанске (Луганская область) начали 

осуществлять выплаты детских пособий. 

Свердловск начал производить выплаты с 17 января, а 

Червонопартизанск с 19-го (Еще два города в Луганской области 

возобновили выплаты детских пособий // Восстановление Донбасса 

(http://restoring-donbass.com/novosti/3914-ecshe-dva-goroda-v-luganskoy-

oblasti-vozobnovili-vyiplatyi-detskih-posobiy/). – 2015. – 21.01). 

 

20 січня 2015 року на базі Гребінківської загальноосвітньої школи 

№ 4 відбулося заняття з елементами пісочної терапії «Подорож до 

фантастичної країни» для молодших школярів, які переїхали на 

територію району з зони збройного конфлікту на Сході України. 

Заходи в рамках ініціативи продовжились тренінгом для викладачів, у 

ході якого вони отримали методичні рекомендації щодо роботи з дітьми, 

тимчасово переміщеними з зони конфлікту.  

Заходи відбувались у рамках проекту «Створення кризового центру і 

реалізація програми відновлення життя, адаптації та інтеграції дітей − 

тимчасово переміщених із зони конфлікту на сході України до умов 

приймаючих громад в Полтавській області», що реалізується Полтавською 

обласною молодіжною громадською організацією «Твій Світ» за підтримки 

Канадського Фонду Місцевих Ініціатив та сприяння відділу освіти, молоді та 

спорту Гребінківської райдержадміністрації (В Гребінці впроваджують 

волонтерські ініціативи допомоги вимушеним переселенцям зі Сходу // 

Громадський простір (http://www.civicua.org/news/view.html?q=2391085). – 

2015. – 21.01). 

 

Буковина першою з усіх регіонів країни уклала грантовий 

контракт з Представництвом ЄС в Україні, який надає конкретну 

допомогу для адаптації переселенцям з Криму та Сходу. У приміщенні 

ОДА 20 січня контракт підписали представники обласної та міської влади. 

Сума гранту складає 293 860 євро, з яких 251 860 євро − європейські гроші, 

41 000 євро – власні кошти. 



 65 

Передусім волонтери, активісти та інші виконавці гранту 

займатимуться облаштуванням 22 сімей з числа переселенців – багатодітних 

сімей та будинків сімейного типу. Загалом програма проекту «Покращення 

умов життя та соціальна адаптація внутрішньо переміщенних осіб» в 

Чернівецькій області охопить допомогою майже 600 біженців з Криму та 

Сходу. 

Також частина коштів витратять на соціальну адаптацію переселенців, 

для них проводитимуть психологічні курси, інформуватимуть про переваги 

нашого краю тощо.  

Майже всі регіони країни зараз боряться за подібні гранти (Буковина 

першою в Україні отримає європейські кошти на благоустрій 

переселенців // Газета «Молодий буковинець» 

(http://molbuk.ua/chernovtsy_news/85092-bukovyna-otrymaye-yevropeyski-

koshty-na-blagoustriy-pereselenciv.html). – 2015. – 20.01). 

 

З 15 січня 2015 року в Оржицькій райдержадміністрації видають 

гуманітарну допомогу вимушеним переселенцям в рамках проекту 

«Зимова допомога», який організовано Міністерством зовнішніх справ 

ФРН у контакті з Посольством ФРН в Україні, Спілкою Робітничих 

Самаритян Німеччини, Спілкою Самаритян України та Полтавською 

обласною благодійною організацією «Спілка Самаритян» спільно з 

центрами соціальних служб для сім’ї, дітей та молоді Полтавської 

області. 

Особливість проекту у тому, що це перший прямий міжнародний 

гуманітарний проект у Полтавській області  за даними ООН. Виконання 

проекту засноване на принципах Гуманітарної ХАРТІЇ «Сфера», що є 

міжнародним зводом правил надання гуманітарної допомоги. Проект 

виконується за кошти Міністерства закордонних справ Федеративної 

Республіки Німеччина. 

На Оржицький район виділено 128 продуктових наборів, 28 дитячих 

наборів, 15 жіночих і 5 чоловічих комплектів одягу, 30 ковдр (В Оржиці 

переселенці отримали «зимову допомогу» // Новини Полтавщини 

(http://np.pl.ua/2015/01/v-orzhytsi-pereselentsi-otrymaly-zymovu-dopomohu/). – 

2015. – 20.01). 

 

Начальник УМВД в Донецкой области Вячеслав Аброськин: 

Детей из Авдеевки, которая подвергается непрекращающимся 

обстрелам, планируют эвакуировать в Днепропетровскую область. 

Руководство Днепропетровской области готово рассмотреть вопрос 

размещения детей в одном из санаториев региона. 

Геннадий Корбан (руководитель аппарата ОГА, − ред.) отнесся с 

пониманием и готов оказать необходимую помощь. Будем организовывать 

отправку (В Авдеевке критическая ситуация, детей планируется 

эвакуировать в Днепропетровскую обл., − МВД // UAZMI 

(http://uazmi.net/article/2348918261445965). − 2015. − 21.01). 
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Волонтер «Станции Харьков» Алексей Алмазов: 

Волонтерские организации в ряде областей планируют открыть около 

66 пунктов помощи переселенцам из зоны АТО, в которых с ними будут 

проводить необходимую работу психотерапевты, риэлтеры, медицинские 

работники. 

Поскольку многим переселенцам с ограниченными возможностями так 

же, как и реабилитация, жизненно необходима и круглосуточная опека, 

предусмотрено обустройство шести реабилитационно-адаптивных центров, а 

также центра помощи инвалидам. 

Активист фонда «Єдина родина» Светлана Юрченко: 

Пункты помощи действуют в таких населеных рунктах как Харькове, 

Мереф, Змиев, Купянск и Чугуев. 

Переселенцам были вручены почти 2,5 тысячи продуктовых наборов, а 

многодетные семьи получили более 900 посылок, состоящих из детского 

питания и памперсов (Волонтеры намерены увеличить количество 

пунктов помощи переселенцам из зоны АТО // Восстановление Донбасса 

(http://restoring-donbass.com/novosti/3901-volonteryi-namerenyi-uvelichit-

kolichestvo-punktov-pomocshi-pereselentsam-iz-zonyi-ato/). − 2015. − 21.01). 

 

Сьогодні в Дарницькому районі столиці була відкрита соціальна 

комунальна квартира для переселенців зі Сходу України. 

Заступник голови КМДА з гуманітарних питань Ганна 

Старостенко: 

В цій п’ятикімнатній квартирі протягом цілого року буде проживати 

відразу три сім’ї з дітьми, які пережили кризові обставини під час 

переселення зі східних регіонів до Києва. За її словами, найближчим часом 

визначать ті сім’ї, які більше потребують вирішення житлових умов. 

Київська міська влада забезпечить оплату комунальних послуг цієї 

квартири, влаштування дітей, які будуть проживати в ній, в дитячі садки і 

школи, а також психологічну підтримку, якщо така необхідна (У Києві 

відкрилася комунальна квартира для вимушених переселенців // 

Сегодня.ua. (http://kiev-ukr.segodnya.ua/kpower/v-kieve-otkrylas-

kommunalnaya-kvartira-dlya-vynuzhdennyh-pereselencev-585706.html). − 

2015. − 20.01). 

 

Виконуючий обов’язки голови департаменту агропромислового 

розвитку Донецької облдержадміністрації Олександр Дзигім: 

(…) Донецька область має одні із найкращих показників сходів озимої 

пшениці. У хорошому стані знаходяться 37% озимих, у задовільному − 44%, і 

лише 17% − слабкі сходження. 

На територіях, які знаходяться під контролем України, працюють всі 

хлібопекарські та борошномельні підприємства (Мінагрополітики: 

Донецька область очікує на високі показники сходу озимих // Урядовий 

портал 
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(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247882224&cat_id=2

44277212). − 2015. − 20.01). 

 

Починаючи з 15 січня в м. Кремінна (Луганська область) почав 

працювати Центр допомоги жінкам та членам їх сімей, які були 

вимушені переїхати з тимчасово окупованих територій Луганської 

області. 

Серед головних напрямів роботи Центру є безкоштовні психологічні 

консультації для вимушених переселенців, збір та розповсюдження 

гуманітарної допомоги, пошук житла та допомога у працевлаштуванні.  

Координатор Центру Інна Пархоменко: 

Вважаємо, що створення подібного Центру допомоги вимушеним 

переселенцям є дуже важливим для нашої громади, завдяки його роботі ми 

зможемо надавати ефективну допомогу громадянам, що переїхали до 

м. Кремінна та допомогти їм адаптуватись на новому місті.  

Центр допомоги ВПО у м. Кремінна створено в рамках проекту 

«Громадська кампанія з надання юридичної та психологічної допомоги 

жінкам в Луганській області», що реалізується Правозахисним центром «Ліга 

жінок-виборців» за підтримки Українського жіночого фонду (У Кремінній 

розпочав роботу центр допомоги вимушеним переселенцям // 

Громадський простір (http://www.civicua.org/news/view.html?q=2389129). – 

2015. – 19.01). 

 

В Луганске начали осуществлять выплаты при рождении ребенка 

и выплаты социальной помощи инвалидам с детства.  

В настоящее время в Луганске производятся выплаты пособий за 

сентябрь 2014 года (В Луганске начали осуществлять выплаты при 

рождении ребенка // CXID-INFO (http://www.cxid.info/v-luganske-nachali-

osuschestvlyat-vyplaty-pri-rojdenii-rebenka-n119513). – 2015. – 19.01). 

 

Сім’я Адама Вєцковського з Варшави зібрала 1000 злотих (це 

приблизно 5 тис. грн.) для допомоги жителям Городищини. Вони 

попросили городищанку Наталію Малишко, яка навчається в Польщі, 

відвезти кошти і використати для тих, хто цього справді потребує (Поляки 

надіслали на Черкащину матеріальну допомогу // Пресс-Центр (http://pres-

centr.ck.ua/tape/46842/). – 2015. – 19.01). 

 

За інформацією Регіонального штабу з питань, пов’язаних з 

соціальним забезпеченням громадян України, які переселяються з 

тимчасово окупованої території та районів проведення 

антитерористичної операції, в Закарпатську область переїхали 3164 

наших співвітчизників. Зокрема, з Луганщини − 1051, з Донеччини − 1860 

та 253 особи − з Криму.  

Як зауважують у штабі, кількість переселенців постійно зростає. На 

облік взято 1444 сім’ї, а це − 2595 осіб, які переїхали з тимчасово окупованої 

http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247882224&cat_id=244277212
http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247882224&cat_id=244277212
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території та районів проведення антитерористичної операції. 1267 сімей 

звернулися за призначенням щомісячної адресної допомоги для покриття 

витрат на проживання, в тому числі на оплату житлово-комунальних послуг. 

1224 родинам таку допомогу призначено, документи ще 32-х перебувають на 

розгляді (Закарпаття прихистило понад три тисячі людей // «Час 

Закарпаття» (http://chas-z.com.ua/news/13517). – 2015. – 18.01). 

 

На днях из города Харькова вылетели самолеты с этническими 

поляками, которые были ранее эвакуированы из зоны осуществления 

антитеррористической операции. Стоит отметить, что украинцев 

польского происхождения забрали на самолетах военно-воздушных сил 

Республики Польши.  

Как выяснилось, в общей сложности в Польшу направились пять 

самолетов, на которых транспортировали 178 жителей Украины польского 

происхождения (Этнических поляков эвакуировали из зоны АТО // 

Новости Донецка (http://don-news.net/mestnoe/10165-jetnicheskih-poljakov-

jevakuirovali-iz-zony-ato.html?_utl_t=vk). − 2015. − 18.01). 

 

Міжнародна організація «Save the Children», яка провадить 

діяльністьу понад 120 країнах світу, відтепер опікуватиметься дітьми-

переселенцями із зони АТО в Дніпропетровській області.  

Програми міжнародної організації розраховані на дошкільнят і дітей 

молодшого шкільного віку, які прибули із зони бойових дій. Дітям 

надаватимуть як матеріальну, так і психологічну допомогу (Захистом дітей-

переселенців Донбасу опікуватиметься міжнародна організація // Радіо 

Свобода (http://www.radiosvoboda.org/content/article/26799419.html). – 2015. – 

17.01). 
 

Станом на 16 січня цього року в області перебуває 11 660 осіб, 

зокрема 2130 дітей, із окупованого Криму й території проведення 

антитерористичної операції. 1094 родинам призначено державну соціальну 

допомогу, а щомісячну адресну допомогу для покриття витрат на 

проживання, в тому числі на оплату житлово-комунальних послуг, 

призначено 4494 сім’ям. 

У свою чергу, органами виконавчої влади з місцевих бюджетів видано 

переселенцям 226 696 грн одноразової матеріальної допомоги. До всього, 

прийнято рішення про виділення коштів за програмою «Турбота» 

(м. Черкаси) в сумі 300 000 грн.  

На сьогоднішній день на території області підготовлено 4 об’єкта, у 

яких можливо розмістити 12 осіб, є резерв на 82 місця для розміщення 

переселенців. 

Із громадянами, які переїхали з тимчасово окупованих територій 

України, здійснюється зворотній зв’язок для постійного супроводу та 

підтримки (В області переселенці отримують належну допомогу // 

Черкаська обласна державна адміністрація 

http://don-news.net/mestnoe/10165-jetnicheskih-poljakov-jevakuirovali-iz-zony-ato.html
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(http://www.oda.ck.ua/?lng=ukr&section=2&page=2&id=1114527). – 2015. – 

17.01). 

 

Сьогодні волонтери «Станції Харків» запускають новий 

адаптаційний центр для переселенців. У будівлі по вулиці Карла Маркса, 

2/15, приїжджих з Донбасу обіцяють консультувати з будь-яких питань і 

надавати гуманітарну допомогу. 

Потреба у великому приміщенні у них назріла давно. Воно дозволяє 

організувати допомогу людям в режимі «єдиного вікна».  

Керівник прес-центру «Станції Харків» Олена Голікова: 

Тут працюватимуть юристи, медики, психологи, консультанти з 

працевлаштування і пошуку житла. Крім того, в адаптаційному центрі 

переселенці зможуть зареєструватися. Тут же ми плануємо розмістити 

складські приміщення та видавати людям гуманітарку. Важливо і те, що в 

центрі є зимовий зал очікування, і людям не доведеться мерзнути на вулиці, 

чекаючи своєї черги (Харківські волонтери запускають новий 

адаптаційний центр для переселенців // Сегодня.ua 

(http://ukr.segodnya.ua/regions/kharkov/harkovskie-volontery-zapuskayut-

novyy-adaptacionnyy-centr-dlya-pereselencev-584501.html). – 2015. – 16.01). 
 

Переселенці із Криму, Донецького та Луганської областей потроху 

офіційно працевлаштовуються у Черкасах.  

На 13 січня цього року число працюючих переселенців налічує 79 

(Близько сотні переселенців знайшли роботу у Черкасах // Вчасно 

(http://v4asno.com/blizko-sotni-pereselenciv-znajshli-robotu-u-cherkasax/). – 

2015. – 16.01). 
 

Павлоградська громадська організація «Жінки Західного Донбасу» 

з січня по березень 2015 року буде надавати допомогу жінкам, які були 

вимушені виїхати з тимчасово окупованих територій і зони проведення 

АТО. 

«Жінки Західного Донбасу» розробив проект сприяння адаптації жінок-

переселенців у Павлограді. Проект виграв гранд від міжнародної благодійної 

організації «Український жіночій фонд». Сума гранту − 75 тис. грн. Кошти 

розподілені на три місяці, про витрати громадська організація має звітувати 

безпосередньо «Українському жіночому фонду» (Жінкам-переселенцям в 

Павлограді допоможе громадська організація // Павлоградские Новости 

(http://pavlonews.info/news/categ_2/233419.html). – 2015. – 16.01). 

 

НОВИНИ З СОЦІАЛЬНИХ МЕРЕЖ ТА РЕГІОНАЛЬНИХ 

ІНТЕРНЕТ-ПРЕДСТАВНИЦТВ 

 

Заступника голови Луганської ОДА Ольга Лішик: 

На 1 січня 2015 року у нас в області проживає 334 415 дітей. З яких 

4652 мають статус сиріт та позбавлених батьківської опіки. Під опікою 
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знаходяться 3180 дітлахів. На жаль, склалася ситуація, коли багато дітей 

залишилося на окупованій території. Але нам все ж вдалося евакуювати 300 

сімей. 

Уповноважений Президента України з прав дитини Микола 

Кулеба: 

Я хочу подякувати всім благодійним організаціям, які максимально 

надавали допомогу сім’ям та дітям. До нас практично кожен день надходять 

повідомлення про стан дітей, як на підконтрольній Україні території 

Луганської області, так і окупованій території. Я можу відповідально 

заявити, що якщо, хтось звернеться до нас за допомогою сім’ї, дитині по 

вивезенню, пошуку місця для проживання, ми готові підключитися 

практично відразу і зробити все від нас можливе (Луганська обласна 

державна адміністрація // 

https://www.facebook.com/odalug/posts/377590032423303. – 2015. – 22.01). 

 

Переселенцы из Крыма и Донбасса в январе получат 262 млн грн 

матпомощи (Новости Луганска // 

https://www.facebook.com/lugansk.news/posts/843991738991947. – 2015. – 

22.01). 

 

Бесплатно курсы украинского языка. В Днепропетровске переселенцы с 

востока Украины активно взялись изучать украинский язык.  

Таким образом, переселенцы пройдут подготовку к «ВНО − 2015». 

Преподаватели-волонтеры уже набрали 4 группы по 15 человек. Бесплатно 

курсы украинского языка уже действуют в 17 городах Украины. На очереди 

− поселки городского типа и села (Новости Днепропетровска // 

https://vk.com/wall-52044822_19477. – 2015. – 22.01). 
 

Эвакуированный луганский вуз начал выдавать дипломы – один из 

главных документов об образовании получили выпускники Луганского 

национального университета имени Тараса Шевченко (Новости Луганска // 

https://www.facebook.com/lugansk.news/posts/843523489038772. – 2015. – 

21.01). 

 

Представник Червоного Хреста Австрії Кріс Янг:  

Ми вже протягом шести місяців реалізуємо програму від австрійського 

Червоного Хреста. Надаємо допомогу в кількох напрямах. Перший – 

допомога будівельними матеріалами на відновлення житла, у результаті чого 

310 сімей із Лисичанська отримали допомогу. Другий – видача продуктових 

наборів у Лисичанську, Сєвєродонецьку, Попасній і, якщо буде можливість, в 

Алчевську та Луганську в розрахунку один на сім’ю (Луганська обласна 

державна адміністрація // 

https://www.facebook.com/odalug/posts/377218509127122. – 2015. – 21.01). 
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Шеф чешской машиностроительной компании «Изолит-Браво» Квидо 

Штепанек бесплатно предоставил грузовые машины с водителями для того, 

чтобы перевезти гуманитарную помощь из Чехии на Восток Украины. С этой 

инициативой ему помогла международная организация «People In Need – 

Official» (informator.lg.ua // 

https://www.facebook.com/informatorlg/posts/834380809953367. – 2015. – 

21.01). 

 

19 января 2015 года и.о. городского головы Славянска Олег Зонтов 

подписал распоряжение о создании рабочей группы по реконструкции 

Центральной площади Славянска. 

Целый месяц жители города будут предлагать свои идеи, рабочая 

группа будет просматривать все возможные варианты. После этого последует 

закрытый архитектурный конкурс и начнется реконструкция Центральной 

площади Славянска в достойное место отдыха (Славянск // 

https://www.facebook.com/Sloviansk/photos/a.691407407620830.1073741828.69

1404007621170/777984728963097/?type=1. – 2015. – 21.01). 
 

Днепропетровщина подписала меморандум о сотрудничестве с 

международной организацией «Save the Children». 

Советник председателя днепропетровской облгосадминистрации 

Алексей Салкоч:  

С момента начала конфликта на Востоке Украины в Днепропетровскую 

область переехали около 9 тысяч детей. Сейчас 1,5 тысячи детей устроены в 

детсады, еще 4,5 тысячи детей продолжают получать образование в школах 

области. Дети-переселенцы находятся также на оздоровлении в наших 

лагерях. Уже 8 февраля к нам приедут около 200 детей из Донецкой области, 

недавно они попали под обстрел в зоне боевых действий. Всем этим детям 

сейчас очень необходима психологическая помощь.  

Председатель образовательных программ международной 

организации «Save the Children» Лилиана Синичкович: 

(…) Сегодня наша основная задача заключается в предоставлении 

финансовой помощи семьям-переселенцам, где эти дети живут (Новости 

Днепропетровска // https://vk.com/dneprnews777?w=wall-52044822_19418. – 

2015. –  21.01). 
 

За прошедшие сутки 1000 энергетиков ДТЭК восстановили 

электроснабжение 57 сел и поселков Донецкой области, обесточенных из-за 

боевых действий, подключили к электроснабжению 22 котельные, 5 больниц, 

4 детских сада, 6 школ в Донецке, Горловке, Авдеевке, Новоазовском районе 

(Мирный Донбасс // 

http://vk.com/id261283965?w=wall261283965_1910%2Fall. – 2015. – 20.01). 

 

Абитуриенты из зоны  # АТО  могут зарегистрироваться на ВНО в 

Славянске (Восстановление Донбасса // 
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https://www.facebook.com/VosstanovleniyeDonbassa/photos/a.54716912205189.

1073741828.544530008982476/585265051575638/?type=1. – 2015. – 20. 01). 

 

В  ЕС  готовятся разработать долгосрочный план по расширенной 

гуманитарной деятельности в Украине. Планируется, что план будет 

представлен в течение двух месяцев (Восстановление Донбасса // 

https://www.facebook.com/VosstanovleniyeDonbassa/posts/585240188244791. – 

2015. – 20. 01). 

 

В Луганске начали осуществлять соцвыплаты (Новости Луганска − 

Луганский Радар // http://vk.com/lugradar?w=wall-32724529_8522. – 2015. – 

19.01). 

 

Запущены в работу основные цеха Авдеевского коксохимического 

завода Группы Метинвест. Возобновлен выпуск основной продукции.  

На данный момент ремонтным бригадам АКХЗ удалось устранить 

основные повреждения оборудования, полученные в результате обстрела 16, 

17 и 18 января. Возобновили работу два коксовых цеха, цеха углеподготовки.  

Генеральный директор АКХЗ Муса Магомедов: 

Сейчас нам удалось оперативно восстановить повреждения основного 

оборудования, возобновить его работу. (…) Совместно со специалистами 

компании ДТЭК пытаемся подключить второй ввод, который питает не 

только АКХЗ, но и всю Авдеевку (Авдеевка − моя Родина! // 

http://vk.com/my_avdeevka?w=wall-1206792_275740. – 2015. – 19.01). 

 

В Одессе для  переселенцев  из зоны   АТО  открылся бесплатный хостел с 

горячей водой и бытовой техникой. Центр способен принять одновременно 

до 30 беженцев (Восстановление Донбасса // 

https://www.facebook.com/VosstanovleniyeDonbassa/timeline. − 2015. − 19.01). 

 

Чтобы вернуть людям свет, энергетики ДТЭК, несмотря на боевые 

действия, по возможности ведут восстановительные работы. Так сегодня 

утром в Донецке удалось запитать подстанцию Ветка, подающую 

электроэнергию центральной части города, запитать 15 котельных (Мирный 

Донбасс // http://vk.com/id261283965?w=wall261283965_1909%2Fall. − 2015. 

− 19.01). 

 

Авдеевский коксохимический завод завершил восстановительные 

работы в городской больнице. 

Своими силами коксохимики разобрали разрушенную кладку, заново 

сформировали оконный блок, установили окно. Для выполнения остальных, 

более масштабных работ, были привлечены подрядные организации. 

А на днях строители завершили и замену окон. Осталось выполнить 

лишь мелкие наружные отделочные работы. Они будут завершены, как 

только в Авдееке прекратятся интенсивные обстрелы. 

https://www.facebook.com/hashtag/%D0%BF%D0%B5%D1%80%D0%B5%D1%81%D0%B5%D0%BB%D0%B5%D0%BD%D1%86%D0%B5%D0%B2?source=feed_text&story_id=584946314940845
https://www.facebook.com/hashtag/%D0%B0%D1%82%D0%BE?source=feed_text&story_id=584946314940845
https://www.facebook.com/VosstanovleniyeDonbassa/timeline
http://vk.com/id261283965
http://vk.com/id261283965
http://vk.com/id261283965
http://vk.com/id261283965?w=wall261283965_1909%2Fall
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На восстановление главного корпуса больницы компания Метинвест 

выделила почти 1 миллион гривен (Мирный Донбасс // 

http://vk.com/id261283965?w=wall261283965_1902%2Fall. − 2015. − 19.01). 

 

ЕКСПЕРТНИЙ ПОГЛЯД 

 

Голова Донецької ОДА Олександр Кіхтенко:  

Пропускний режим повинен бути таким, щоб не заважав господарчим 

справам. Щодня я спілкуюся з керівництвом координаційного центру, який 

видає ці перепустки. Є чимало проблем (Пропускний режим повинен бути 

таким, щоб не заважав господарчим справам на Донбасі − вважає 

Кіхтенко // Ера Медіа (http://www.eramedia.com.ua/article/214084-

propuskniyi_rejim_povinen_buti_takim_schob_ne_zavajav_gospodarch/). – 

2015. – 22.01). 

 

Екс-керуюча офісом Уповноваженого з прав дитини при 

Президентові України Людмила Волинець: 

Зараз багато луганських, донецьких дітей, які переїхали із зони АТО, 

просто приречені на потрапляння в інтернати. Кількість дітей у них весь час 

зростає. 

(…) Це означає, що через років 5-7 ми «захлинемося» сирітством. 

Держава повинна докласти усіх зусиль для соціальної підтримки сім’ї в 

Україні (Через АТО на Донбасі через 5-7 років Україна захлинеться 

«сирітством» − експерт // ГолосUA 

(http://ua.golos.ua/social_problem/izza_ato_na_donbassecherez_57_let_ukraina

_zahlebnetsya_sirotstvom__ekspert_6228). – 2015. – 20.01). 

 

Правовий аналітик ВБФ «Право на захист» Олена Виноградова: 

Осторонь залишається безліч проблем, які стосуються прав дітей в 

умовах збройного конфлікту на сході України. Більшість з них замовчується. 

Серед таких – труднощі з системою реєстрації народження дітей, припинення 

усиновлення/взяття під опіку/передачі в прийомну сім’ю дітей із зони АТО, 

незабезпечення права дітей-сиріт тощо. Для вирішення цих та інших проблем 

в цьому правовому полі необхідне істотне допрацювання низки нормативно-

правових актів, серед яких: Кримінальний кодекс України, закони України 

«Про соціальні послуги», «Про охорону дитинства», «Про збройні сили 

України» тощо» (Гуманітарне право та захист дітей у збройному 

конфлікті на сході України // Громадський простір 

(http://www.civicua.org/news/view.html?q=2389996). – 2015. – 20.01). 

 

Член партії «Опозиційний блок» Олександр Вілкул: 

Дуже важливим питанням є гуманітарна катастрофа, яка є зараз на 

території Донбасу, на якій живе зараз до 4-х мільйонів мирних людей, які 

стали заручниками тієї ситуації, що є. Базовим завданням сьогодні України, 

базовим, враховуючи, що питання зайшло дуже далеко, є повернення 

http://vk.com/id261283965
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лояльності населення (Грузинський досвід реформ переймали сьогодні 

українські депутати (відео) // Сегодня.ua 

(http://ukr.segodnya.ua/politics/pnews/gruzinskiy-opyt-reform-perenimali-

segodnya-ukrainskie-deputaty-585803.html). – 2015. – 20.01). 

 

Програмний директор громадської організації «Телекритика» 

Роман Шутов: 

Повернути у жителів цих районів довіру до українських медіа заважає 

також той факт, що вони розповідають про них, але майже не виробляють 

інформаційного продукту для них. Адже потреби мешканців цих територій у 

тому, аби знайти відповіді на запитання, яким чином вижити, як підтримати 

безпеку для свого здоров’я, для дітей, що їсти в таких умовах, коли в місті не 

працює каналізація та водопостачання, як організувати свій побут так, аби це 

не було критичним для життя і здоров’я мене і моєї дитини. 

Спрямовувати таку інформацію українські ЗМІ можуть або з власної 

ініціативи, або ж такі замовлення могла б робити й держава. Але в питанні 

інформаційного забезпечення жителів прифронтових територій Україна 

бездіяльна (Якою має бути інформаційна політика Києва на 

підконтрольному йому Донбасі // Телекритика 

(http://www.telekritika.ua/daidzhest/2015-01-18/102630). – 2015. – 18.01). 

 

Голова Комітету економістів України Андрій Новак: 

Україні буде потрібно допомагати бізнесу, як внутрішньому, так і 

іноземному, для відновлення промисловості Донбасу.  

Міжнародні компанії мають найновіші технології, які потенційно 

можуть допомогти серйозно модернізувати економіку Донбасу й дати 

регіону можливість знайти нові ринки збуту. Фактично війна стала закатом 

ери старої, пострадянської промисловості. 

Бізнесмен, член парламенту і колишній глава Донецької державної 

адміністрації Сергій Тарута: 

На шляху до успішної відбудови Донбасу є безліч перепон, серед яких 

бюрократія та неефективність державного управління. 

Ми мали випадки, коли сам прем’єр-міністр Яценюк брав під 

особистий контроль відновлення деяких об’єктів. Але після місяця чи двох 

нічого не було зроблено. Крім того, кінець кінцем рішення про відновлення 

об’єктів просто скасовувалось через затримку в одному з міністерств. 

Мешканці Донбасу сприймають країну на урядовому рівні. І якщо це їм 

не допоможе, вони будуть думати негативно, в першу чергу, про Україну. І 

ми повинні діяти ефективно й боротися за душу кожної людини на Донбасі. 

Президент Центру антикризових досліджень Ярослав Жаліло: 

Координуюча роль дуже важлива. Зрештою, одне міністерство 

відповідає за відновлення доріг, друге за відновлення лікарень і так далі. Ці 

зусилля мають бути послідовними. Звичайно, існує ризик корупції, але це не 

привід відмовлятися від такого органу. Потрібно просто контролювати свої 

дії (Береговий А. Україна затверджує стратегію відновлення Донбасу // 
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SETimes.com 

(http://ukraine.setimes.com/uk/articles/uwi/features/2015/01/16/feature-01). – 

2015. – 16.01). 

 

Прогнози 

 

Керівник громадської організації «Європа без бар’єрів» Ірина 

Сушко: 

Експертна спільнота не виключає, що в травні ЄС ухвалить таке рішення 

(про готовність України до безвізового режиму, − ред.). Водночас ми 

вважаємо такий прогноз (уряду) досить оптимістичним. 

Навіть у разі успіху скасування віз не буде миттєвим, оскільки 

процедура його оформлення в урядах країн-членів та в Раді ЄС забирає 

декілька місяців. 

Рішення саміту юридично означатиме лише намір Євросоюзу скасувати 

візи. 

З моменту, коли буде оголошено про цей намір, про політичну 

готовність скасувати візовий режим для України, має пройти приблизно 

півроку для того моменту, коли українці зможуть реально скористатися 

безвізовим режимом. 

Таким чином оптимістичним терміном скасування віз є кінець поточного 

року (У травні безвізовий в’їзд не відкриють, потрібно ще півроку – 

експерт // Європейська правда 

(http://www.eurointegration.com.ua/news/2015/01/22/7029945/). − 2015. − 

22.01). 

 

По приблизительным подсчетам на восстановление разрушенных в 

Луганской области мостов потребуется около 4,7 млрд гривен. 

Например, уже 20-е по счету сооружение, разрушенное в ходе боевых 

действий на Луганщине, автомобильный мост длиной более 273 метров, 

ведущий через р. Северский Донец, как информирует аналитическо-

диспетчерская группа «Укравтодора», в процессе востановления обойдется 

государству в 10 млн. гривен (В «Укравтодоре» рассказали сколько 

потребуется средств на восстановление мостов Луганщины // 

Восстановление Донбасса (http://restoring-donbass.com/novosti/3951-v-

ukravtodore-rasskazali-skolko-potrebuetsya-sredstv-na-vosstanovlenie-mostov-v-

luganskoy-oblasti/). − 2015. − 22.01). 

 

Громадський активіст Валерій Пекар: 

(…) Зараз ми очікуємо, що почнуться точкові реформи у різних сферах, 

цими людьми будуть руйнуватися корупційні схеми. Тобто почнеться 

неорганізований, але масований наступ на стару систему. Очікувати на 

організований наступ поки що не можна, тому що всі ці реформатори мало 
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спілкуються між собою. Можливо вдасться орґанізувати комунікацію між 

цими реформаторами, принаймні щоб вони не попадали у ті самі пастки. 

(…) Якщо цей парламент буде сильно гальмувати реформи, то він може 

не допрацювати до кінця свого терміну. Якщо ж у них включиться 

стратегічне бачення, розуміння суспільного запиту та інстинкт 

самозбереження, то система буде дуже швидко зреформована. 

(…) Говорити, що все іде на краще, було би необережно, тої кількості 

нових людей, які пришли до влади, може не бути достатнім. Краще, аби 

напруження не було, а це досягається комунікацією. А наша влада навіть 

коли щось робить корисне, не вміє це правильно пояснити народові. Я 

думаю, ближчий час покаже, яким стане для України цей рік, – роком змін на 

краще чи роком змарнованих шансів (Все, що можна взнати про ситуацію 

в Україні за одне інтерв’ю // Новий шлях (http://newpathway.ca/?p=2746). – 

2015. – 20.01). 

 

Президент Союзу податкових консультантів Леонід Рубаненко: 

Впроваджена Кабміном податкова реформа не дасть жодних 

результатів. 

Вже в квітні будуть вводитися нові зміни, оскільки уряд наочно 

переконається в неефективності прийнятих норм, а дірка в бюджеті 

збільшиться до неймовірних розмірів. 

Питання полягає в тому, чи зрозуміє уряд, в чому причина цієї 

неефективності (Інвестиційні експерти вважають, що Кабмін провалить 

реформи // Zaxid.net 

(http://zaxid.net/news/showNews.do?investitsiyni_eksperti_vvazhayut_shho_kab

min_provalit_reformi&objectId=1337266). – 2015. – 18.01). 

 

Днями розпочався конкурс на посаду директора Національного 

антикорупційного бюро. Експерти позитивно оцінюють повноваження 

бюро, але радять не чекати швидких результатів. 

Голова правління Центру протидії корупції Віталій Шабунін: 

(…) Розслідуваннями бюро може зайнятись ближче до осені, і тоді 

справи можуть потрапити до суду взимку. І це треба чітко розуміти. Не 

повинно бути надочікувань від бюро, що цього року всі сядуть. Це серйозна 

інституція, роботу якої треба запустити. 

Це не те, що ви можете зробити за два тижні, також тому що членів 

бюро мають рекрутувати з особливою увагою; важливо ретельно обрати 

компетентний персонал. Тому я думаю, що процес створення офісу займе 

деякий час. Це необхідно і добре, що це займе якийсь час, щоб створити щось 

підходяще та добре зроблене. 

Директор Європейського бюро з боротьби з шахрайством Джованні 

Кесслер: 

(…) Якщо розслідувальницька сторона буде реформованою і добре 

працюючою, але сторона обвинувачення залишається такою ж, як вона є, тоді 

існуватиме свого роду невідповідність сторони слідства і сторони 
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обвинувачення. Окрім того, ще одним з викликів, які стоять перед 

антикорупційним бюро, є завоювання довіри населення до його діяльності 

(Обрання директора Антикорупційного бюро: високі очікування та палкі 

дискусії // Corrupt.UA (http://corruptua.org/2015/01/obrannya-direktora-

antikoruptsiynogo-byuro-visoki-ochikuvannya-ta-palki-diskusiyi/). – 2015. – 

16.01). 
 

 

 


